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Inhoud
Nr. 13 3 juni 1981

Afwezig met kennisgeving, blz. 47.5

Afwezig zonder kennisgeving, blz. 475

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 475

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 475

Voorstel van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 476

Verslagen
Indiening, blz. 476

Aanvullend verslag
Indiening, blz. 476

Verslagen van het Rekenhof
Indiening, blz. 476

Jaarverslag
Indiening, blz. 476

Samenstelling van een commissie
Wijziging onder de vaste en plaatsvervan-
gende leden, blz. 476

Dringende vragen (R.v.O. art. 64,s)
Dringende vraag van de heer J. Dupré tot
de Minister van de Vlaamse Gemeen-
schap, Voorzitter van de Vlaamse Execu-
tieve, over de invloed van het staalplan op
de Vlaamse staalbedrijven en de Vlaamse
economie in haar geheel, blz. 477
Dringende vraag van de heer L. Vanvelt-
hoven tot de Vlaamse Staatssecretaris voor
Cultuur, Toerisme en Huisvesting over de
maatregelen met het oog op een degelijke
organisatie van autorennen, blz. 478
Dringende vraag van de heer K. Poma tot
de Minister van de Vlaamse Gemeenschap
en de Vlaamse Staatssecretaris voor Cul-
tuur, Toerisme en Huisvesting over het
uitblijven van hun antwoorden op door de
leden van de Vlaamse Raad gestelde
schriftelijke vragen, blz. 479

Vragen (R.v.O. art. 64)
Vraag van de heer V. Anciaux tot de Minis-
ter van de Vlaamse Gemeenschap over de
waterverontreiniging in het Rijksdomein
te Hofstade, blz. 480
Vraag van de heer L. Van Geyt tot de Mi-
nister van de Vlaamse Gemeenschap over
de waterverontreiniging in het Rijksdo-
mein te Hofstade, blz. 481
Vraag van de heer R. Declercq tot de Mi-
nister van de Vlaamse Gemeenschap over
het faillisement van het door de GIMV be-
heerde bedrijf Flandria Zedelgem, blz. 482
Vraag van de heer G. De Rouck tot de
Vlaamse Staatssecretaris voor Cultuur,
Toerisme en Huisvesting over de spoorlo-
ze verdwijning van het wandtapijt ,,België
Bufferstaat” van Octave Landuyt, blz. 483
Vraag van de heer G. Cardoen tot de Mi-
nister van de Vlaamse Gemeenschap over
de verontreiniging van de Dender, blz. 484

Vraag van de heer 1. Van Belle tot de
Vlaamse Staatssecretaris voor Streekeco-
nomie en Ruimtelijke Ordening over be-
paalde misbruiken in verband met de ge-
westplannen, blz. 486

Mededeling van de Voorzitter, blz. 487

Ontwerp van decreet tot vaststelling van de
grens der verbintenissen van de waarborg
van het Vlaamse Gewest in toepassing van
de wet van 17 juli 1959 tot invoering en or-
dening van maatregelen tot bevordering
van de economische expansie en de
oprichting van nieuwe industrieën en de
wet van 30 december 1970 op de economi-
sche expansie
- 129 (1980-1981)-Nrs.  1 en 2
Algemene bespreking blz. 487

Spreker : de heer K. Poma, verslagge-
ver

Voorstel van decreet van de heren L. Linde-
mans, J. Van Elewyck, H. Vanderpoorten
en R. Vandezande houdende aanvulling
van de artikelen 12 en 33 van de bij konink-
lijkbesluit van 18 juli 1966 gecoördineerde
wetten op het gebruik van de talen in be-
stuurszaken, wat betreft het gebruik van
de talen in de betrekkingen tussen de be-
stuursdiensten van het Nederlands taalge-
bied en de particulieren
- 127 (1980-1981)-Nrs.  1 en 2
Algemene bespreking, blz. 487

Sprekers : de heren M. Bourry, ver-
slaggever, R. Vandezande

Voorstel van decreet van de heer A. Diege-
nant C.S. ter bevordering van de eigen mu-
ziekcultuur
- 67 (1980-1981)-Nrs.  1 tot 7
Voorstel tot verdaging, blz. 489

Sprekers : de heren K. Poma, 0. Van
Ooteghem, G. Verhaegen, J. Van Ele-
wyck, H. Schiltz

Algemene bespreking, blz. 49 1
de heren F. Aerts, verslaggever, A.
Diegenant, J. Van Elewyck, 0. Van
Ooteghem, G. De Rouck, H. Vander-
poorten

Ontwerp van decreet tot vaststelling van de
grens der verbintenissen van de waarborg
van het Vlaamse Gewest in toepassing van
de wet van 17 juli 1959 tot invoering en or-
dening van maatregelen tot bevordering
van de economische expansie en de
oprichting van nieuwe industrieën en de
wet van 30 december 1970 op de econo-
mische expansie
- 129 (1980-1981)-Nrs.  1 en 2
Artikelsgewijze bespreking, blz. 498

Voorstel van decreet van de heren L. Linde-
mans, J. Van Elewyck, H. Vanderpoorten
en R. Vandezande houdende aanvulling
van de artikelen 12 en 33 van de bij konink-
lijk besluit van 18 juli 1966 gecoördineerde
wetten op het gebruik van de talen in be-
stuurszaken, wat betreft het gebruik van
de talen in de betrekkingen tussen de be-
stuursdiensten van het Nederlands taalge-
bied en de particulieren

- 127 (1980-1981)-Nrs.  1 en 2
Artikelsgewijze bespreking, blz. 499

Voorstel van resolutie van de heer A. Die-
genant betreffende de bevordering van de
eigen muziekcultuur
- 67 (1980-1981)-Nrs.  1 tot 7
Artikelsgewijze bespreking, blz. 500

Regeling van de werkzaamheden, blz. 500

Verzoekschrift
Indiening en verwijzing, blz. 500

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 63)
Indiening, blz. 501

Nr. 14 4 juni 1981

Afwezig met kennisgeving, blz. 503

Afwezig zonder kennisgeving, blz. 503

Voorstel van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 503

Dringende vraag (R.v.O. art. 64, 5)
Dringende vraag van de heer P. Van Grem-
bergen tot de Vlaamse Staatssecretaris
voor Streekeconomie en Ruimtelijke Or-
dening over de wijziging van bestemming
van het natuurgebied Het Leen in het ge-
westplan  Eeklo-Aalter, blz. 503

Vaste Commissie voor Taaltoezicht
Voordracht van kandidaten voor de benoe-
ming van een plaatsvervangend lid, blz.
505
Regeling van de werkzaamheden, blz. 505

Interpellatie (R.v.O. art. 65)
Interpellatie van de heer W. Kuijpers tot
de Vlaamse Staatssecretaris voor Cultuur,
Toerisme en Huisvesting over de gebrek-
kige monumentenzorg te Leuven en in-
zonderheid de teloorgang van de Sint-Ja-
cobskerk, blz. 505

Sprekers : de heren W. Kuijpers, A.
Lagae

Regeling van de werkzaamheden, blz. 509

Mededeling van de Voorzitter, blz. 509

Procedure, blz. 509

Voorstel van decreet van de heren L. Linde-
mans, J. Van Elewyck, H. Vanderpoorten
en R. Vandezande houdende aanvulling
van de artikelen 12 en 33 van de bij konink-
lijk besluit van 18 juli 1966 gecoördineerde
wetten op het gebruik van de talen in be-
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stuurszaken, wat betreft het gebruik van
de talen in de betrekkingen tussen de be-
stuursdiensten van het Nederlands taalge-
bied en de particulieren
- 127 (1980-1981) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke steming, blz. 509

Geens, Minister van de Vlaamse Ge-
meenschap, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve.

Voorstel van resolutie van de heer A. Die-
genant betreffende de bevordering van de
eigen muziekcultuur
- 67 (1980-1981) - Nrs. 1 tot 7
Hoofdelijke stemming, blz. 5 11

Sprekers : de heren 0. Van Oote-
ghem, G. Geens, Minister van de
Vlaamse Gemeenschap, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, H. Van-
derpoorten, J. Ramaekers.

Interpellatie van de heer J. Gabriels tot de
Minister van de Vlaamse Gemeenschap,
Voorzitter van de Vlaamse Executieve,
over de maatregelen om de catastrofale so-
ciaal-economische toestand in Limburg te
verhelpen, blz. 526

Sprekers : de heren J. Gabriels, G.
Geens, Minister van de Vlaamse Ge-
meenschap, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, C. Moors.

Regeling van de werkzaamheden, blz. 533

Procedure, blz. 512
Spreker : de heer V. Anciaux

Ontwerp van decreet tot vaststelling van de
grens der verbintenissen van de waarborg
van het Vlaamse Gewest in toepassing van
de wet van 17 juli 1959 tot invoering en or-
dening van maatregelen tot bevordering
van de economische expansie en de op-
richting van nieuwe industrieën en de wet
van 30 december 1970 op de economische
expansie
- 129 (19.80-1981) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 5 13

Nr. 15 16 juni 1981

Afwezig met kennisgeving, blz. 535

Afwezig zonder kennisgeving, blz. 535

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 535

Interpellaties (R.v.O. art. 65) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer W. Kuijpers tot
de Vlaamse Staatssecretaris voor Cultuur,
Toerisme en Huisvesting over de gebrek-
kige monumentenzorg te Leuven en in-
zonderheid de teloorgang van de Sint-Ja-
cobskerk, blz. 513

Sprekers : mevrouw R. De Backer-
Van Ocken, Vlaamse Staatssecretaris
voor Cultuur, Toerisme en Huisves-
ting, de heer W. Kuijpers.
Indlening van moties, blz. 516

Interpellatie van de heer W. Peeters tot de
Vlaamse Staatssecretaris voor Streekeco-
nomie en Ruimtelijke Ordening over de
waterbeheersingswerken in het stroomge-
bied van Pas- en Steenbeek, blz. 516

Sprekers : de heren W. Peeters, P. Ak-
kermans,  Vlaamse Staatssecretaris
voor Streekeconomie en Ruimtelijke
Ordening.

Verslagen
Indiening, blz. 535

Vragen (R.v.O. art. 64)

Interpellatie van de heer A. Smets tot de
Minister van de Vlaamse Gemeenschap
over de blokkering van bepaalde gemeen-
telijke werken die in combinatie met
rijksinfrastructuurwerken moeten worden
uitgevoerd, blz. 52 1

Sprekers : de heren A. Smets, M. Gal-
le, Minister van de Vlaamse Gemeen-
schap.

Interpellatie van de heer K. Poma tot de
Minister van de Vlaamse Gemeenschap,
Voorzitter van de Vlaamse Executieve,
over de trage behandeling van de Neder-
landstalige klachten bij de Vaste Nationale
Cultuurpactcommissie, blz. 523

Vraag van de heer G. De Rouck tot de
Vlaamse Staatssecretaris voor Cultuur,
Toerisme en Huisvesting over het uitblij-
ven van haar antwoorden op door de leden
van de Vlaamse Raad gestelde schriftelijke
vragen, blz. 536
Vraag van de heer A. De Beul tot de
Vlaamse Staatssecretaris voor Cultuur,
Toerisme en Huisvesting over het uitblij-
ven van de ratificatie van het Taaluniever-
drag, blz. 537
Vraag van de heer A. De Beul tot de
Vlaamse Staatssecretaris voor Cultuur,
Toerisme en Huisvesting over de automa-
tisering van de openbare bibliotheken,
blz. 537
Vraag van de heer G. De Rouck tot de
Vlaamse Staatssecretaris voor Cultuur,
Toerisme en Huisvesting over de vakan-
tiespreiding in het kader van de bevorde-
ring van het Vlaams toeristisch produkt,
blz. 540
Vraag van de heer G. De Rouck tot de
Vlaamse Staatssecretaris voor Cultuur,
Toerisme en Huisvesting over het over-
heidsbeleid inzake muziekcultuur, blz.
540
Vraag van de heer W. Peeters  tot de Minis-
ter van de Vlaamse Gemeenschap over het
niet-nale.ven door de stad Dendermonde
van het beschermingsbesluit betreffende
de oude Denderbedding, blz. 541

Sprekers : de heren K. Poma, G. Moties tot besluit van de interpellatie van

de heer W. Kuijpers tot de Vlaamse Staats-
secretaris voor Cultuur, Toerisme en Huis-
vesting over de gebrekkige monumenten-
zorg te Leuven en inzonderheid de teloor-
gang van de Sint-Jacobskerk.
Hoofdelijke stemming, blz. 542

Sprekers : de heren K. Poma, W. Joris-
sen.

Ontwerp van decreet betreffende het be-
heer van afvalstoffen
- 131 (1980-1981) - Nrs. 1 tot 8

Voorstel van decreet van de heer K. Poma
C.S. houdende verwijdering van het afval
- 56 (1980-1981) - Nrs. 1 en 2

Voorstel van decreet van de heer F. Cau-
wenberghs C.S. houdende de reglemente-
ring van de afvalverwijdering in het belang
van de openbare gezondheid
- 109 (1980-1981) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 543

Sprekers : de heren F. Cauwenberghs,
verslaggever, K. Poma, mevrouw L.
Detiège, de heren J. Somers, 1. Egel-
meers, J. De Seranno, 0. Van Oote-
ghem, R. Van Rompaey, M. Galle,
Minister van de Vlaamse Gemeen-
schap.

Artikelsgewijze  bespreking, blz. 557
Sprekers : de heren G. Temmerman,
M. Galle, Minister van de Vlaamse
Gemeenschap, J. De Seranno, R.
Vandezande, K. Poma, 1. Egelmeers,
R. Van Rompaey, F. De Bondt, H.
Suykerbuyk, 0. Van Ooteghem.

Interpellatie (R.v.O. art. 65)
Interpellatie van de heer L. Van Geyt tot
de Vlaamse Staatssecretaris voor Cultuur,
Toerisme en Huisvesting over de dringen-
de noodzaak de bevoegdheid van de
Vlaamse Raad ten volle in acht te nemen,
wat betreft het al of niet tenuitvoerleggen
van het regeringsbesluit ter invoering van
handelsreclame bij de BRT, blz. 578

Sprekers : de heren L. Van Geyt, G.
De Rouck, mevrouw R. De Backer-
Van Ocken, Vlaamse Staatssecretaris
voor Cultuur, Toerisme en Huisves-
ting.

Regeling van de werkzaamheden, blz 583

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 63)
Indiening, blz. 584

Interpellatie (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 584
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13e vergadering Woensdag 3 juni 1981

VOORZITI’ER : de heer H. Boel

De heren M: Olivier en A. Laridon,
Secretarissen, nemen plaats aan het
bureau.

De notulen van de jongste
ring worden ter tafel gelegd.

vergade-

- De vergadering wordt geopend om
14.35 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

AFWEZIG MET KENNISGEVING

J. Adriaensens, E. Baldewijns, G.
Boeykens, A. Coppieters, H. de Bruy-
ne, J. Henckens, R. Kuylen, L. Linde-
mans, F. Piot, A. Steverlynck, R. Uyt-
tendaele, E. Vandersmissen ; gezond-
heidsredenen.

H. Adriaensens, A. Canipel, L. Croux,
T. Declercq, W. Jorissen, R. Peeters,
W. Seeuws, F. Tanghe, J. Van den
Eynden, J. van Waterschoot ; buiten-
lands.

A. Bourgeois, H. Deleeck, J. Gabriels,
B. Gijs, L. Hancké, W. Kuijpers, J.
Nutkewitz, J. Ramaekers, R. Van Els-
lande, E. Vankeirsbilck ; ambtsver-
plichtingen.

AFWEZIG ZONDER KENNISGE-
VING

K. Blanckaert, G. Beerden, P. Breyne,
M. Buyse, A. d’Alcantara, C. De
Clercq, P. De Keersmaeker, P. De
Kerpel, W. Demeester-De Meyer, 0.
De Mey, J. De Meyer, J. De Seranno,
M. De Weweire, P. D’Hondt-Van Op-
denbosch, R. Gheysen, L. Kelchter-
mans, E. Leemans, J. Lenssens, C.
Marchand, W. Martens, W. Mesotten,
R. Otte, A. Rutten,  M. Rutten,  A.
Smets, N. Staels-Dompas, M. Stor-
me, L. Tindemans, A. Vandenabeele,
M. Van Dessel, J. Vangeel, F. Van-
gronsveld, R. Van Rompaey, J. Ver-
haegen, H. Weckx, G. Willems, R.
Windels.

A. Bogaerts, 0. Carpels, E. Coppens,
J. De Graeve, A. De Rore, L. Detiege,
J. Férir, J. Mangelschots, J. Nauwe-
laerts-Thues, G. Temmerman, L.
Tobback, F. Van Acker, V. Vander-
heyden, W. Vernimmen, J. Wyninckx.

F. Boey, R. Bonnel, J. Buchmann,
A. Claes, F. Colla, E. Cuvelier, J.
Daems, W. De Clercq, L. De Grève, A.
De Winter, A. Duclos, S. Février, F.
Grootjans, L. Herman-Michielsens,
A. Lahaye, J. Pede, G. Sprockeels, W.
Taelman, L. Van De Velde, W. Van
Renterghem.

W. Desaeyere, L. Van Biervliet, R.
Vandekerckhove, F. Van der Elst, C.
Van Elsen, E. Vansteenkiste.

K Dillen

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 13
3 juni 1981

Afwezigen
Ingekomen stukken

ONTWERPEN VAN DECREET
Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende ontwer-
pen van decreet werden ingediend en
naar de bevoegde commissie verwe-
zen :
- Ontwerp van decreet houdende de

begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar
1981 - 7-B (1980-1981)-Nr.  1 + Bij-
lagen.

- Ontwerp van decreet houdende de
begroting van het Vlaamse Gewest
voor het begrotingsjaar 1981 - 8-B
(1980-1981)-Nr.  1 + Bijlagen.
Verwezen naar de Commissie voor
de begroting.

VOORSTELLEN VAN DECREET
Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voorstel-
len van decreet werden ingediend en
naar de bevoegde commissies verwe-
zen :
- Voorstel van decreet van de heer A.

Vanhaverbeke C.S. houdende wijzi-
ging van de jachtwet van 28 februa-
ri 1882 - 135 (1980-1981)-Nr.  1.
Verwezen naar de Comissie voor
ruimtelijke ordening, leefmilieu en
huisvesting.

- Voorstel van decreet van de heer G.
De Rouck C.S. houdende instelling
van een driejaarlijkse staatsprijs
voor een leerboek Nederlands voor
anderstaligen - 136 (1980-1981)-
Nr. 1.

475



Voorzitter

Verwezen naar de Commissie voor
taaldecreetgeving en taalbescher-
ming.

- Voorstel van decreet van de heer 0.
Van Ooteghem houdende bevorde-
ring van de eigen muziekcultuur -
137 (1980-1981)-Nr.  1.

Verwezen naar de Commissie voor
culturele promotie en het cultureel
patrimonium.

- Voorstel van decreet van de heer J.
Van Elewyck C.S. houdende rege-
ling van het parlementair onder-
zoek - 138 (1980-1981)-Nr.  1

Verwezen naar de Commissie voor
het reglement.

- Voorstel van decreet van de heer A.
Verbist C.S. houdende maatregelen
inzake preventieve gezondheids-
zorg - 139 (1980-1981)-Nr.  1.

Verwezen naar de Commissie voor
gezondheidsbeleid en bijstand aan
personen.

VOORSTEL VAN RESOLUTIE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende voorstel
van resolutie werd ingediend en naar
de bevoegde commissie verwezen :

- Voorstel van resolutie van de heer
G. De Rouck betreffende de uitvoe-
ring van het decreet van 8 juni 1980
tot oprichting van een openbare in-
stelling genaamd ,,Commissariaat-
generaal voor de internationale cul-
turele samenwerking van de Neder-
landse Cultuurgemeenschap in
België” - 140 (1980-1981)-Nr.  1.

Verwezen naar de Commissie voor
buitenlands beleid.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr.
3 juni 1981

VERSLAGEN

Indiening

De Voorzitter : De volgende verslagen
werden ingediend :

- door de heer K. Poma namens de
Commissie voor economie en ener-
gie over het ontwerp van decreet tot
vaststelling van de grens der ver-
bintenissen van de waarborg van
het Vlaamse Gewest in toepassing
van de wet van 17 juli 1959 tot in-
voering en ordening van maatrege-
len tot bevordering van de econo-
mische expansie en de oprichting
van nieuwe industrieën en de wet
van 30 december 1970 op de econo-
mische expansie - 129 (1980-
198 1)-Nr. 2.

- door de heer M. Bourry namens de
Commissie voor taaldecreetgeving
en taalbescherming over het voor-
stel van decreet van de heren L.
Lindemans, J. Van Elewyck, H.
Vanderpoorten en R. Vandezande
houdende aanvulling van de artike-
len 12 en 33 van de bij koninklijk
besluit van 18 juli 1966 gecoördi-
neerde wetten op het gebruik van
de talen in bestuurszaken, wat be-
treft het gebruik van de talen in de
betrekkingen tussen de bestuurs-
diensten van het Nederlands taal-
gebiéd en de particulieren - 127
(1980-1981)-Nr.  2 + Bijlagen.

AANVULLEND VERSLAG

Indiening

De Voorzitter : Het volgend aanvul-
lend verslag werd ingediend :

- door de heer  F. Aerts namens de
Commissie voor culturele promo-
tie en het cultureel patrimonium
over het voorstel van decreet van de
heer A. Diegenant C.S. ter bevorde-
ring van de eigen muziekcultuur -
67 (1980-1981)-Nr.  7

VERSLAGEN VAN IIET REKENHOF

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende verslagen
van het Rekenhof werden ingediend
en naar de bevoegde commissie ver-
wezen :
- Verslag van het Rekenhof over het

onderzoek van het ontwerp van de-
creet houdende de begroting van
het Vlaamse Gewest voor het be-
grotingsjaar 1981 - 14 (1980-1981)-
Nr. 5.

- Verslag van het Rekenhof over het
onderzoek van het ontwerp van de-
creet houdende de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het
begrotingsjaar 1981 - 13 /1980-
198 l)-Nr. 4

Verwezen naar de Commissie voor
de begroting.

JAARVERSLAG

Indiening

De Voorzitter : Het volgende jaarver-
slag werd ingediend :

- Rekeningen over het dienstjaar
1979 van de vzw Museum van de ra-
dio- en televisie-omroep in België.

Dit jaarverslag ligt ter inzage op het
Secretariaat van de Raad, Afdeling
Openbare Vergadering.

SAMENSTELLING VAN EEN COM-
MISSIE

Wiiziging onder de vaste en plaatsver-
vangende leden

De VÓorzitter  : Dames en heren, door
de SP-fractie wordt voorgesteld in de
Commissie voor culturele promotie
en het cultureel patrimonium de heer
Adriaensens als vast lid te vervangen
door de heer De Baere en de heer De
Baere als plaatsvervangend lid te ver-
vangen door de heer Adriaensens.

13 Ingekomen stukken
Samenstelling commissie 476



Voorzitter

Geen bezwaar ? (Neen)

Aldus is besloten.

DRINGENDE VRAGEN (R.v.O. art.
643

Dringende vraag van de heer J. Dupré
tot de Minister van de Vlaamse Ge-
meenschap, Voorzitter van íle Vlaamse
Executieve, over de invloed van het
staalplan op de Vlaamse staalbedrijven
en de Vlaamse economie in haar geheel

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-
gende mondelinge vraag van de heer
Dupré tot de Minister van de Vlaamse
Gemeenschap, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, over de invloed
van het staalplan op de Vlaamse staal-
bedrijven en de Vlaamse economie in
haar geheel.

De heer Dupré heeft het woord.

De heer J. Duprk (op de tribune) :

De heer J. Dupré (CW)

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, op vrijdag
29 mei jongstleden nam het kernkabi-
net een nieuwe reeks belangrijke be-
slissingen in verband met de herstruc-
turering van de staalnijverheid. Zo
zouden de modaliteiten van de fìnan-
ciële herstructurering met de budget-
taire kost definitief zijn vastgelegd.
Bovendien zou een beslissing zijn ge-
troffen in verband met de gelijkwaar-
dige behandeling van de zogenaamde
,,andere” staalbedrijven, onder meer
de Vlaamse staalbedrijven.

Op de eerste plaats zou ik willen vra-
gen welke de invloed zal zijn van het
staalplan op de Vlaamse economie.
Indien het waar is dat de kostprijs tot
in het jaar 2004 in courante franken
350 miljard zou bedragen, welke mid-
delen zullen er dan nog overblijven
om aan reconversie en industriële ver-
nieuwing te doen in het Vlaamse
land ? De kostprijs voor de nationale
huishouding is inderdaad zo hoog, dat
geen financiële maatregelen meer
zullen kunnen worden genomen voor
andere probleemsectoren of pro-
bleemstreken, die in bepaalde geval-
len even sterk zijn getroffen als de
staalsector.

Welke inspanningen heeft de Vlaam-
se Executieve zich getroost om de be-
langen van de Vlaamse economie vei-
lig te stellen naar aanleiding van de
goedkeuring van het staalplan ?

Op de tweede plaats zou ik willen vra-
gen of de Vlaamse bedrijven wel dege-
lijk ,,gelij kwaardig” worden behan-
deld. Cockerill-Sambre krijgt van de
overheid 25 miljard omzetting van
vroegere verliezen, 22 miljard trek-
kingsrechten voor toekomstige verlie-
zen, 9,l miljard voor investeringen en
2,27 miljard rentebonificaties op be-
drijfskapitaal, of samen 58,37 miljard
overheidssteun. Hierbij reken ik dan
nog niet de 8,5 miljard voor afvloeiing
van personeel.

Sidmar zou 2,9 miljard krijgen voor
vroegere verliezen, 2,l miljard voor
investeringen en 8,3 miljard trek-
kingsrechten voor toekomstige verlie-
zen of voor dekking van langlopende
schuld of voor nationale sectoren in
moeilijkheden in Vlaanderen, of sa-
men slechts 13,3 miljard of 60 procent
van een bedrag op basis van de ver-

deelsleutel volgens produktiecapaci-
teit 3,2 : 8,5 dat 21,9 miljard zou moe-
ten bedragen. Waarom werd deze ver-
deelsleutel niet op het globaal bedrag
berekend in plaats van op de trek-
kingsrechten alleen ? Dan alleen be-
staat er immers echte gelijkwaardig-
heid van behandeling. Van proportio-
naliteit per onderdeel van de over-
heidshulp, waarvan in de beslissing
van 29 mei jongstleden gewag wordt
gemaakt, mag noch kan geen sprake
zijn omdat de ballansstructuur van
Cockerill-Sambre en Sidmar totaal
verschillend zijn.

ALZ zou als overheidshulp krijgen :
270 miljoen voor vroegere verliezen,
1,l miljard voor investeringen en 1
miljard trekkingsrechten, of samen
slechts 2,4 miljard of 50 procent van
4,7 miljard dat ALZ zou krijgen, in-
dien de verdeelsleutel op een vergelij-
king van het zakencijfer tussen ALZ
en Sidmar zou gebaseerd zijn in plaats
van op de vergelijking van de tewerk-
stelling, die slechts één kostprijsele-
ment is.

Wat heeft de Vlaamse Executieve ge-
daan om de belangen van de Vlaamse
staalbedrijven te verdedigen ?

De Voorzitter : De heer Geens, Minis-
ter van de Vlaamse Gemeenschap,
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, heeft het woord.

De heer G. Geens, Minister van de
Vlaamse Gemeenschap, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, geach-
te collega’s, in toepassing van de be-
palingen van wet van 8 augustus 1980
betreffende de institutionele hervor-
mingen werd het advies gevraagd van
de Vlaamse Executieve met betrek-
king tot de herstructurering van de
Staalnijverheid. Zowel de beslissing
van 15 mei omtrent de opties als de
beslissing van 29 mei ter gedeeltelijke
uitvoering werden als gevolg daarvan
aanzienlijk beïnvloed.
Ik meen dat de Vlaamse Executieve
vanuit haar bezorgdheid om het alge-
meen economisch en sociaal belang
alsook voor de specifiek Vlaamse be-
langen inzake de staalnijverheid in-
derdaad een constructieve bijdrage
heeft geleverd.
1. Gebruik makend van haar advies-
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Geens

recht met betrekking tot de natio-
nale sectoren, heeft de Vlaamse
Executieve op de eerste plaats be-
komen dat het principe van de
gelijkwaardigheid van de over-
heidstussenkomst ten aanzien van
de Vlaamse staalbedrijven werd
aanvaard. Zij zal nauwlettend toe-
zien op de korrekte uitvoering er-
van.

De aanzienlijke steunverlening aan
de fusieonderneming Cockerill-
Sambre mag niet leiden tot scheefA
trekking van de mededinging ten
aanzien van de andere staal- en aan-
verwante bedrijven. Daarom wer-
den in het plan volgende waarbor-
gen opgenomen :

1 .De Staatstussenkomst wordt ge-
reserveerd voor de siderugische ak-
tiviteiten. Daartoe bepaalt het be-
heerscontract dat een afzonderlijke
boekhouding zal gehouden worden
voor de siderurgische activiteiten
van de staalbedrijven.

2. De publieke beheerders van de
produktie- zowel als van de han-
delsvennootschap zullen nauwlet-
tend toezien op de prijsvorming.

3. De Antwerpse Walserijen en Sa-
daci in Gent zullen, hoewel de Staat
in deze bedrijven niet participeert,
 over 450 miljoen trekkingsrechten
kunnen beschikken voor dekking
van toekomstige verliezen of voor
financiering van investeringen.
4. Sidmar zal, mits eerbiediging
van de vroeger overeengekomen
specialisaties, zijn uitrusting kun-
nen aanvullen met inrichtingen
welke dit bedrijf de gelegenheid
bieden zich aan de kwaliteitsvereis-
ten van de koudgewalste - platen-
markt aan te passen.
5. De beheersorganen van de doch-
termaatschappij van de NIM die de
participaties van de Staat in de
staalbedrijven in het Noorden zo-
wel als in het Zuiden van het land
zal overnemen en beheren, moe-
ten, volgens de Vlaamse Executie-
ve, taalparitair worden samenge-
steld. Deze vraag werd in de beslis-
sing van 29 mei geconcretiseerd
met uitzondering van de Voorzitter
en met dien verstande dat de
Voorzitter Franstalig zal zijn terwijl

de Voorzitters van de Steenkool- en
Textielholding Nederlandstalig
zullen zijn.

II. Op de tweede plaats heeft de
Vlaamse Executieve, gelet op de hoge
kostprijs van de reddingsoperatie die
met nationale middelen moet worden
gefinancierd, erover gewaakt dat de
grenzen van de overheidstussenkomst
duidelijk worden vastgelegd. Deze
duidelijke grenzen kunnen als volgt
worden bepaald :

1. De jaarlijkse omslagen zullen
door de Ministerraad vastgelegd en
gecontroleerd worden. Er is boven-
dien bepaald dat na drie jaar moet
overgegaan worden tot verdere af-
bouw van de produktiecapaciteit
indien de omzetstijging onvoldoen-
de zou zijn om in 1985 de rentabili-
teitsdrempel te bereiken.

2. De niet-naleving van het goedge-
keurde herstructureringsplan zal
leiden tot otischorting van de dek-
king van toekomstige cash-drains.
Om deze voorwaardelij kheid opti-
maal te waarborgen werd ingegaan
op het voorstel van de Vlaamse
Executieve om deze dekking van
cash-drains niet integraal te realise-
ren via progressieve volstorting van
een kapitaalverhoging bij Cocke-
rill-Sambre maar wel gedeeltelijk
via kapitaalverhoging en gedeelte-
lijk via voorwaardelijke converteer-
bare obligatieleningen, waarover
de overheid autonoom zal beslis-
sen.

3. De omslag der trekkingsrechten
voor Cockerill-Sambre, namelijk
maximum 22 miljard, wordt in de
beslissing duidelijk als eenmalige
faciliteit vastgesteld. Bovendien zal
ook in andere nationale sectoren
het systeem van ,,omslagen” en ,,be:
heerscontracten” worden inge-
voerd.

4. De beheerders moeten er zich
toe verbinden geen sociale maatre-
gelen te nemen die het financieel
plan van de Regering in het gedrang
kunnen brengen. Dit wordt vastge-
legd in de beheerscontracten tus-
sen de staalbedrijven enerzijds en
de Staat en de vaste private aan-
deelhouders anderzijds. Deze be-
heerscontracten zullen eveneens
bepalen dat het respecteren van de
afvloeiingskalender niet mag ge-

compenseerd worden door toena-
me van de onderaanneming die
eveneens proportioneel moet afne-
men.

5. De holding wordt belast met de
controle op de uitvoering van de be-
heerscontracten en zal er tevens
over waken dat de overheidshulp
niet wegvloeit naar buitenlandse
industriële dochterondernemin-
gen.

De verbintenissen van de verschillen-
de partijen in het Staaldossier zijn dus
nauwkeurig afgelijnd. Wij staan erop
dat zij strikt’worden nageleefd, zodat
het objectief van het staalplan, nl. het
herstel van de rendabiliteit, wordt ver-
wezenlij kt.

De draagwijdte van de nationale soli-
dariteit is aldus eveneens duidelijk
bepaald. Wij zullen dan ook niet aan-
vaarden dat zij wordt overschreden.
Evenmin zullen wij aanvaarden dat in
andere nationale dossiers de overige
gewesten zich zouden onttrekken aan
verbintenissen, die in een geest van
nationale samenhorigheid werden
aangegaan.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Dringende vraag van de heer L. Van-
velthoven tot de Vlaamse Staatssecre-
taris voor Cultuur, Toerisme en Huis-
vesting over de maatregelen met het
oog op een degelijke organisatie van
autorennen

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-
gende mondelinge vraag van de heer
Vanvelthoven tot de Vlaamse Staats-
secretaris voor Cultuur, Toerisme en
Huisvesting over de maatregelen met
het oog op een degelijke organisatie
van autorennen.

De heer
woord.

Vanvelthoven heeft het

De heer L. Vanvelthoven (op de tribu-
ne)  : Mijnheer de Voorzitter, me-
vrouw en mijnheer de Staatssecreta-
ris, collega’s, de gebeurtenissen in
Zolder, tijdens een organisatie van de
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Vanvelthoven

De heer L. Vanvelthoven (SP)

Grote Prijs van België Formule 1,
waarbij een mecanicien de dood vond
en een chef-mecanicien zwaar werd
gewond, waren volgens ingewijden te
wijten aan een samenloop van om-
standigheden, met name :

- de wedijver tussen de construc-
teurs-groepen, die oorzaak was van
risico-volle trainingen met te veel
wagens ;

- het toelaten van te veel volk in een
smalle pitsstraat ;

- het organiseren en toelaten van pro-
test-acties door mecaniciens en pi-
loten, waarbij onderlinge verdeeld-
heid verwarde situaties voor gevolg
had ;

- het ontbreken van een onberispelij-
ke organisatie, die de oorzaak was
van een ontijdig starten bij aanwe-
zigheid van een mecanicien op de
baan en die een gevaarlijke chaos
tot gevolg had voor het stilleggen
van de race.

De organisatie van de Grote Prijs van
België heeft aangetoond dat elke be-
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trokken belangengroep enkel oog
heeft voor zijn eigen kortzichtige be-
langen, waarbij de meest elementaire
menselijke waarden over het hoofd
worden gezien, als de publicitaire be-
langen via de media maar gediend
worden.
In die omstandigheden wens ik te ver-
nemen of de geachte Staatssecretaris
reeds de nodige conclusies heeft ge-
trokken uit deze gebeurtenissen, zo-
dat in de toekomst ofwel voldoende
waarborgen worden geëist om tot een
onberispelijke organisatie te komen,
ofwel dergelijke organisatie, die de
sport niet dient, eenvoudig verboden
wordt.

De Voorzitter : Mevrouw De Backer-
Van Ocken, Vlaamse Staatssecretaris
voor Cultuur, Toerisme en Huisves-
ting, heeft het woord.

Mevrouw R. De Backer-Van Ocken,
Vlaamse Staatssecretaris voor Cul-
tuur, Toerisme en Huisvesting (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
geachte collega’s, ik ben het uiteraard
met de heer Vanvelthoven eens dat
het incident dat zich in Zolder heeft
voorgedaan niet anders dan betreurd
kan worden.

Van mijn kant wens ik niet in te gaan
op eventuele organisatorische fouten.
Mijn diensten, noch deze voor Tóeris-
me noch deze voor de Sport, zijn op
enige wijze betrokken bij deze organi-.
satie. Ik beschik derhalve over geen
gegevens die mij toelaten een oordeel
te vellen.

Over hetgeen de heer Vanvelthoven
heeft gezegd wil ik alleen toevoegen
dat de starter officieel wordt aange-
duid door de Internationale Organisa-
tie van Formule 1-wedstrijden. Deze
starter was ook vorige zondag in Mo-
naco, zonder protest van de piloten,
aan het werk.
Of sportgebeurtenissen, als Formule
1-races of andere sporten, waar onge-
vallen dikwijls vrij ernstige, om niet te
zeggen, fatale gevolgen hebben, moe-
ten of kunnen worden verboden, is
een open vraag, waarop het antwoord
wellicht uitvoeriger zou uitvallen dan
ons in dit tijdsbestek is toegemeten.
Wij hebben echter onze ideeën daaro-
ver.
Ik ben van mening dat geen wettelijke
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Beantwoorden schriftelijke vragen

beschikkingen kunnen worden inge-
roepen om de Grote Prijs van Zolder
zonder meer te verbieden. Trouwens
zo dit wel het geval mocht zijn, zou
moeten worden opgetreden door het
gemeentebestuur van Zolder, de
voogdijoverheid over de gemeenten
en de diensten van Binnenlandse Za-
ken.

Mijn diensten zijn alleen betrokken
bij de subsidiëring van bijvoorbeeld
de verzorgingsinfrastructuur van Zol-
der, daar de gemeente Zolder op-
treedt als bouwheer bij de aanpassing
of aanleg van de infrastructuur.

Ik wil alleen zeggen dat het aantal
toeschouwers schommelt rond het
half milj oen en dat tijdens die periode
ongeveer 100.000 overnachtingen ge-
noteerd worden op het kampeerter-
rein van Zolder.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Dringende vraag van de heer K. Poma
tot de Minister van de Vlaamse Ge-
meenschap en de Vlaamse Staatssecre-
taris voor Cultuur, Toerisme en Huis-
vesting over het uitblijven van hun ant-
woorden op door de leden van de
Vlaamse Raad gestelde schriftelijke
vragen

De Voorzitter : Aan de orde is de dring-
gende mondelinge vraag van de heer
Poma tot de Minister van de Vlaamse
Gemeenschap en de Vlaamse Staats-
secretaris voor Cultuur, Toerisme en
Huisvesting over het uitblijven van
hun antwoorden op door de leden van
de Vlaamse Raad gestelde schriftelij-
ke vragen.
De heer Poma heeft het woord.
De heer K. Poma (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren Ministers, geachte collega’s, via
het stellen van schriftelijke parlemen-
taire vragen kunnen de leden van de
Vlaamse Raad een parlementaire con-
trole uitoefenen op de werking van de
Vlaamse Executieve.
Deze controlewerking is een van de
essentiële taken van de wetgevende
macht.
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Poma

Gaarne vernam ik waarom de heer
Galle, Minister van de Vlaamse Ge-
meenschap, 18 schriftelijke vragen
buiten termijn achter is en mevrouw
De Backer-Van Ocken, Vlaamse
Staatssecretaris voor Cultuur, Toeris-
me en Huisvesting, 95 vragen buiten
termijn achter is.

De Voorzitter : De heer Galle, Minis-
ter van de Vlaamse Gemeenschap, die
mede namens mevrouw De Backer-
Van Ocken, Vlaamse Staatssecretaris
voor Cultuur, Toerisme en Huisves-
ting, antwoordt, heeft het woord.

De heer M. Galle, Minister van de
Vlaamse Gemeenschap (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, dames
en heren, tijdens het lopende parle-
mentaire jaar werden tot nog toe door
de leden van de Vlaamse Raad 116
schriftelijke vragen gesteld.

Hiervan werden er tot op dit ogenblik
12 nog niet beantwoord. Het opstellen
van een ontwerp van antwoord voor al
deze vragen werd aan de bevoegde ad-
ministraties gevraagd.

Namens mijn collega, Staatssecretaris
De Backer kan ik u het volgende mee-
delen :

tot en met 1 juni 1981 werden door de
leden van de Vlaamse Raad 273 schrif-
telijke vragen gesteld lopende over
een periode van zes maanden. Dit be-
tekent bijna 3 vragen per werkdag. Ter
informatie : vorige legislatuur werden
over dezelfde periode 126 vragen ge-
steld. Van deze 273 vragen werden er
164 onmiddellijk beantwoord. De in-
houd van vele vragen is dikwijls van
die aard - bij voorbeeld het aantal ge-
subsidieerde manifestaties in een be-
paalde sector voor de jongste 5 jaar -
dat een. onmiddellijk antwoord, dat
wil zeggen binnen de toegestane pe-
riode, niet mogelijk is daar de admi-
nistratieve diensten heel wat opzoe-
kingswerk dienèn te verrichten voor
het opstellen van een ontwerp van
antwoord. Veel tijd gaat bovendien
verloren wanneer een reeks vragen
dienen doorgezonden naar andere de-
partementen en omgekeerd omdat de
vragen niet onmiddellijk aan de be-
voegde minister of staatssecretaris
worden gesteld.
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Zo gebeurt het nog vaak dat vragen
over het kunstonderwijs niet aan de
Minister van Nationale -Opvoeding,
maar aan de Staatssecretaris voor Cul-
tuur worden gesteld.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

VRAGEN (R.v.O. art. 64)

Vraag van de heer V. Anciaux tot de Mi-
nister van de Vlaamse Gemeenschap
over de waterverontreiniging in het
Rijksdomein te Hofstade

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Anciaux tot
de Minister van de Vlaamse Ge-
meenschap over de waterverontreini-
ging in het Rijksdomein te Hofstade.

De heer Anciaux heeft het woord.
De heer V. Anciaux (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren minis-
ters, dames en heren, mijn vraag be-
treft de nodige maatregelen om de ge-
zondheid en de hygiëne van de bad-
gasten in het Rij ksdomein te Hofstade
(Brabant) te waarborgen.

Bij KB van 9 maart 1977 werd de klas-
sering van dit Rijksdomein geregeld.
Op 29 oktober 1980 stelde ik een
schriftelijke vraag over de erge water-
verontreiniging in de vijvers en de
massale vissterfte. Uit het ministe-
rieel antwoord bleek duidelijk dat de
verontreiniging veroorzaakt wordt
door het sterk vervuilde Dijlewater,
dat in de vijvers gepompt wordt om
het waterniveau op peil te houden. De
NMBS onttrekt immers water van de
vijvers van het Rijksdomein voor het
rangeerstation van Schaarbeek. De
NMBS heeft dit recht contractueel
verworven bij de overname van de
gronden. Tegen de verontreiniging
van de Dijle werden reeds aanzienlij-
ke investeringen gedaan. Blijkbaar
echter met weinig resultaat.

Ik veroorloof mij erop te wijzen dat
het domein van Hofstade een grote
sociale functie vervult. De recreatieve
functie moet behouden blijven met
alle waarborgen voor de volksgezond-
heid.

Uit een pas ontvangen ministerieel
antwoord op mijn vraag van 30 maart
1981 verneem ik dat de vastgestelde
lozingen in de vijvers te Hofstade in
strijd zijn met de bepalingen van het

Minister M. Galle (SP) in gesprek met de heer A. Deconinck (SP)
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Anciaux

rangschikkingsbesluit van 9 maart
1977. Zij werden dan ook stilgelegd.
Maar ook de NMBS moet om dezelfde
reden ophouden water te pompen uit
de vijvers van het Rijksdomein.
Welke is de uitspraak van het kortge-
ding dat de NMBS heeft ingespannen
tegen de gemeente Zemst, die de
pompinstallaties van de NMBS heeft
verzegeld ?
Indien de NMBS het water, dat zij
voor het rangeerstation van Schaar-
beek nodig heeft, zou pompen uit het
Brusselse Zeekanaal, zouden de pro-
blemen voor het domein van Hofsta-
de gedeeltelijk opgelost zijn. Waarom
heeft de geachte Minister deze maat-
regel nog niet genomen ?

Op 15 januari 1981 vroeg ik de geachte
Minister welke maatregelen er geno-
men worden om de gezondheid en de
hygiëne van de badgasten in Hofstade
te waarborgen. Deze vraag werd tijdig
gesteld in het vooruitzicht van de ko-
mende zomermaanden. Tot nog toe
heeft de geachte Minister alleen maar
geantwoord dat de nodige inlichtin-
gen verzameld worden. Vermits deze
aangelegenheid hoogdringend wordt,
herhaal ik mijn vraag met grote aan-
drang.

De Voorzitter : Dames en heren, ik stel
voor dat de Minister zou antwoorden
nadat wij ook de vraag van de heer
Van Geyt over hetzelfde onderwerp
hebben gehoord.
(Instemming)

Vraag van de heer L. Van Geyt tot de
Minister van de Vlaamse Gemeenschap
over de waterverontreiniging in het
Rijksdomein te Hofstade

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Van Geyt
tot de Minister van de Vlaamse Ge-
meenschap over de waterverontreini-
ging in het Bijksdomein te Hofstade.

De heer van Geyt heeft het woord.

De heer L. Van Geyt (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, in de eerste plaats wil ik mij bij de
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geachte Vergadering verontschuldi-
gen. De techniek van de mondelinge
vragen is van die aard dat sommige in
herhaling vervallen door het feit dat
de teksten bij voorbaat worden opge-
steld en ingediend.

Het Rijksdomein Hofstade werd ge-
klasseerd bij koninklijk besluit van 9
maart 1977. Niettemin ging de NMBS
sedertdien verder met water onttrek-
ken aan de vijvers van het domein en
dit milieu-eigen water te vervangen
door sterk verontreinigd Dijlewater.

Dat zulks een vernietigend effect
heeft op de toestand van het complex
van vijvers en meren, bleek reeds uit
een studie van het Instituut voor Hy-
giëne en Epidemologie van het Minis-
terie van Volksgezondheid, daterend
van 1978. De studie stelde dat ge-
noemde vijvers en meren hun oor-
spronkelij ke functie niet meer vervul-
len en eerder bezinkingsbekkens of
tertiaire biologische stations dan vis-
vijvers geworden waren.

Nadat in oktober 1980 opnieuw mas-
sale vis- en eendensterfte was vastge-
steld, werd genoemde studie in op-
dracht van het Parket geactualiseerd
en een verslechtering van de water-
kwaliteit vastgesteld, vooral wat be-
treft het gehalte aan zware metalen.

Desondanks werd in december 1980
nog voor een half miljoen vis uitgezet
in de vijvers. En anderzijds spande de
NMBS een kortgeding in tegen de
beslissing van de burgemeester van
Zemst, begin april jongstleden, om
haar pompinstallaties te verzegelen.

Er weegt dus een grote dreiging op de
toekomst van het domein dat, samen
met zijn ecologische en biologische
functie, een belangrijke sociale func-
tie vervult en op zomerdagen tot tien-
tallen duizenden bezoekers ontvangt,
waaronder vele baders.

Ik zou dan ook van de geachte Minis-
ter wensen te vernemen :

1. welke maatregelen hij hiertoe reeds
nam of overweegt te nemen opdat
het KB van 9 maart 1977 zou geres-
pecteerd worden en opdat de so-
ciaal-recreatieve functie van het do-
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mein zou behouden blijven ;

2. meer bijzonder, welke maatregelen

3

hij tot hiertoe reeds nam of over-
weegt te nemen opdat de NMBS
zou ophouden water uit de vijvers
te pompen en te vervangen door
verontreinigd water ;

eventueel in afwachting, of hij de
nodige maatregelen heeft geno-
men om, meer bijzonder, de baders
te behoeden voor de risico’s die
zouden ontstaan uit deze waterver-
ontreiniging ?

De Voorzitter : De heer Galle, Minis-
ter van de Vlaamse Gemeenschap,
heeft het woord.

De heer M. Galle, Minister van de
Vlaamse Gemeenschap (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, dames
en heren, zoals overeengekomen, zal
ik te zelfdertijd antwoorden op de
mondelinge vragen gesteld door de
heren Anciaux en Van Geyt.

In antwoord op de gestelde vragen kan
ik het volgende mededelen.
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Mij volkomen bewust van het pro-
bleem heb ik einde vorig jaar op mijn
.kabinet een werkgroep opgericht ten
einde de problematiek van het Rijks-
domein van Hofstade, in gemeen-
schappelijk oveleg met de bevoegde
instanties, te bespreken.

Er bestaat reeds een voorstudie om-
trent een definitieve oplossing door
water te onttrekken uit het kanaal van
Charleroi en het kanaal van Wille-
broek. Zowel kwantitatief als kwalita-
tief zou deze oplossing bevrediging
kunnen schenken.

De realisatie zou echter te veel tijd in
beslag nemen. Toch werd opdracht
gegeven deze definitieve oplossing zo
spoedig mogelijk af te handelen ten
einde elke vertraging te vermijden.

Derhalve werd opdracht gegeven een
alternatieve doch tijdelijke oplossing
uit te werken, die erin bestaat een
buisleiding aan te leggen tussen de
bestaande bezinkingskom langs de
Dijle, die tevens geruimd zou worden,
en de bestaande pompinstallatie die
beide beheerd worden door de
NMBS. De Vlaamse Gemeenschap is
bereid een deel der kosten te dragen.

In deze aangelegenheid beperkt mijn
bevoegdheid zich tot de strikte toe-
passing van het rangschikkingsbesluit
van 9 maart 1977, houdende de be-
scherming van een gedeelte van het
domein, waarbij verdere lozing van
het Dijlewater is verboden.

Deze toepassing bleek nog niet vol-
doende te zijn. Door het verder weg-
pompen van water uit de vijver door
de NMBS ontstond er een te grote wa-
terpeildaling die ook voor het geklas-
see.rd deel nefaste gevolgen zal heb-
ben voor de flora en de fauna.

Om dergelijke schadelijke gevolgen
voor het Rijksdomein in de toekomst
te vrijwaren, werd opdracht gegeven
over te gaan tot de verzegeling van de
NMBS-pompinstallaties.

Tegen het leggen van de zegels door
de Burgemeester werd door de NMBS
een kortgeding ingespannen. Deze
daad werd onwettig verklaard vermits
de Burgemeester zich steunde op een
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overtreding op de wet van 29 maart
1962 betreffende de ,Ruimtelijke Or-
dening.

Niettemin blijft de verzegeling van
toepassing ingevolge de wet van 7 au-
gustus 193 1. Tegen deze beslissing
kan nog een kortgeding volgen.

De zaak zal van nabij gevolgd worden
om iedere verdere aantasting van het
domein te beletten.

Ten slotte kan ik U mededelen dat op-
dracht werd gegeven aan de Rijks-
dienst voor Monumenten en Land-
schappen om na te gaan in hoever de
mogelijkheid bestaat om het grote
meer van 35 ha dat niet in de klasse-
ring is opgenomen, eveneens te be-
schermen.

De Voorzitter : De incidenten zijn ge-
sloten.

Vraag van de heer R. Declercq tot de
Minister van de Vlaamse Gemeenschap
over het faillissement van het door de
GIMV beheerde bedrijf Flandria Zedel-
gem

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Raphaël
Declercq tot de Minister van de
Vlaamse Gemeenschap over het fail-
lissement van het door de GIMV be-
heerde bedrijf Flandria Zedelgem.

De heer Declercq heeft het woord.

De heer R. Declercq (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, na het
faillissement van de projectontwikke-
laar Otium, gaat met Flandria Zedel-
gem een tweede bedrijf dat door de
GIMV wordt beheerd, bankroet en dit
minder dan een jaar na overname.

Heeft de GIMV destijds een ernstig
onderzoek laten instellen ? Welke wa-
ren de resultaten van dat onderzoek ?
Hoe is het mogelijk dat op die korte
tijd 400 miljoen verlies kon worden
geaccumuleerd ? Was het niet moge-
lijk ten minste de afdeling gasconvec-
toren en grasmaaimachines te behou-
den door een gedeeltelijk concor-
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daat ? Wat zal er gebeuren met de
verwachte bestelling van 40 000 con-
vectoren ? Heeft de geachte Minister
werkmogelijkheden voor de 450 werk-
lozen ?

De Voorzitter : De heer Galle, Minis-
ter van de Vlaamse Gemeenschap,
heeft het woord.

De heer M. Galle, Minister van de
Vlaamse Gemeenschap (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, geachte
vergadering, in antwoord op de vraag
van het geachte lid kan ik het volgen-
de mededelen :

De Gewestelijke Investeringsmaat-
schappij  voor Vlaanderen besliste in
juni 1980 de aandelen van de nv A.
Claeys-Flandria en de deelbewijzen
van de pvba Flandria-Immorent over
te nemen. Zij beschikte op dat ogen-
blik over een rapport waaruit bleek
dat het bedrijf intrinsiek nog voldoen-
de substantie bezat om zijn moeilijk-
heden te overwinnen en zijn rentabili-
tiet te herstellen. De op dat ogenblik
dramatische financiële toestand was
uitsluitend het gevolg van het
groeiend wantrouwen, in de eerste
plaats van de kredietinstellingen, we-
gens de voortdurende onstabiliteit
aan de top en de verwarring

De heer R. Declercq (VU)
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van belangen tussen de NV en de PV-
BA, de bedrijfs- en privé-rekeningen.
Het is evenwel duidelijk dat bij de
overname de sociale en regionaal-eco-
nomische redenen de doorslag gege-
ven hebben.

Het gecumuleerde verlies bedroeg
eind 1980 175 miljoen waarvan 45
miljoen frank ten laste van het boek-
jaar 1980.

De resultaten vanaf 1 januari 1981 tot
op het ogenblik dat het bedrijf ambts-
halve in faling werd verklaard zijn nog
niet gekend. Het aangehaalde cijfer
van 400 miljoen F verlies vanaf de
overname is dan ook sterk overdre-
ven.

Op 25 mei 1981 heeft de Vlaamse
Executieve zich uitgesproken over
een voorstel van herstructurering van
Flandria. Daarbij werd aan de GIMV
opdracht gegeven in haar derde func-
tie een opvangmaatschappij op te
richten ofwel na te gaan of de renda-
bele afdelingen grasmaaiers en gas-
convectors niet kunnen overgenomen
worden door de NV Superia.

Wat de eventuele bestelling van
40.000 convectors betreft kan ik het
geacht lid meedelen dat dit uiteraard
afhangt van het verder verloop van het
faillissement. Zo de afdelingen gras-
maaiers en gasconvectors hun activi-
teiten verder zetten zal circa de helft
van het personeel kunnen behouden
blijven.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer G. De Rouck tot de
Vlaamse Staatssecretaris voor Cultuur,
Toerisme en Huisvesting over de
spoorloze verdwijning van het wandta-
pijt ,,België  bufferstaat” van Octave
Landuyt

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer De Rouck
tot de Vlaamse Staatssecretaris voor
Cultuur, Toerisme en Huisvesting
over de spoorloze verdwijning van het
wandtapijt ,,België bufferstaat” van
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Octave Landuyt.

De heer De Rouck heeft het woord.

De heer G. De Rouck (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mevrouw de
Staatssecretaris, geachte collega’s, het
wandtapijt ,,België bufferstaat” (5 op
4,5 m) van Octave Landuyt, bestemd
voor de Landuyt-tentoonstelling in
,,De Brakke Grond”, is naar verluidt
spoorloos verdwenen.

Onder meer via diverse persorganen
worden hieromtrent tegenstrijdige
verhalen verspreid.

We verzoeken de geachte Staatssecre-
taris hierbij ons de ware toedracht van
deze verdwijning mede te delen.

Hoe kan dit waardevolle wandtapijt
zomaar verdwijnen ?
Welke personen of diensten zijn hier
verantwoordelijk voor ?
Kunnen we tegelegenertijd tevens het
resultaat van het gerechtelijk onder-
zoek, dat thans aan de gang is, verne-
men ?

U kan ons natuurlijk zeggen dat het
wandtapijt de eigendom is van het de-
partement van Economische Zaken
en dat het Ministerie van Cultuur er
geen zaken mee heeft.

Ik meen echter, mevrouw de Staatsse-
cretaris, dat dit wandtapijt, toch tot
ons cultureel patrimonium behoort
en dat u ons daarom ook een antwoord
zal geven.

De Voorzitter : Mevrouw De Backer-
Van Ocken, Vlaamse Staatssecretaris
voor Cultuur, Toerisme en Huisves-
ting, heeft het woord.

Mevrouw R. De Backer-Van Ocken,
Vlaamse Staatssecretaris voor  Cul-
tuur, Toerisme en Huisvesting (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
geachte collega’s, ik kan het Geachte
Lid meedelen dat met het oog op de
organisatie van een reizende ten-
toonstelling in de USA over ,,Het Ex-
pressionisme in Vlaanderen” naar
aanleiding van ,,Belgium Today” in
1980, gedacht werd aan de opname
van het wandtapijt ,,België Buffer-
staat”van 0. Landuyt in deze tentoon-
stelling. Met het oog daarop werd ge-
correspondeerd met het departement
van Economische Zaken, dat eigenaar

Faillissement Flandria Zedelgem
Verdwijning wandtapijt Landuyt

Regeringsleden in de Raad : Eerste Mi-
nister M. Eyskens (CW) ; Minister G.
Geens (CW), Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve ; Minister L. Dhoore
(CW) ; Staatssecretaris R. De Backer-
Van Ocken (CW)

was van dit wandtapijt. Het departe-
ment van Economische Zaken nam
contact op met het Cultureel Cen-
trum te Mechelen, waar het wandta-
pijt door Economische Zaken in brui-
kleen was gegeven.

Uiteindelijk werd door het departe-
ment van Economische Zaken mee-
gedeeld dat het wandtapijt mocht
worden opgenomen in de tentoonstel-
ling over het Expressionisme.

Om technische reden, met name de
afmetingen van het tapijt - 5 m op 4
m - werd beslist het tapijt niet op te
nemen in de tentoonstelling. De be-
schikbare tentoonstellingsruimte in
de USA en het veelvuldig transport
maakten dat zulks niet aangewezen
was.

Hoe dit wandtapijt kan verdwijnen,
wie verantwoordelijk is, zijn vragen
die ik niet kan beantwoorden, daaro-
ver is zoals het geachte lid heeft ge-
zegd een gerechtelijk onderzoek - op
vraag van de stad Mechelen - aan de
gang.
- Mevrouw G. Devos, Ondervoorzitter

 treedt als Voorzitter op.

Ik kan alleen zeggen dat door mijn
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diensten het werk van 0. Landuyt niet
is afgehaald, noch voor rekening van
het departement zelf noch voor reke-
ning van andere privé- of openbare
initiatieven. Zulks blij kt duidelijk uit
de werkfiches, die door het betrokken
bestuur van mijn departement dat in-
staat voor transport voor kunstwer-
ken.

Bovendien is het algemeen bekend bij
bruikleengevers dat wanneer kunst-
werken door mijn departement wor-
den opgehaald voor tentoonstellin-
gen, aan de bruikleengevers niet al-
leen een ontvangstbewijs wordt afge-
leverd - hiervoor bestaan overigens
voorafgedrukte formulieren - en bo-
vendien zelfs een afschrift van de ver-
zekeringspolis aan de bruikleengever
wordt bezorgd.

Blijkbaar beschikt het Cultureel Cen-
trum te Mechelen over geen enkel
ontvangstbewijs, door wie dan ook af-
geleverd.

Ik hoop, met het geachte lid, dat het
gerechtelijk onderzoek spoedig klaar-
heid schept over deze aangelegen-
heid. Dergelijke incidenten - die me-
teen ook aanleiding geven tot de
meest wilde verhalen, kunnen de kun-
stenaars en het kunstbeleid, dat in
deze budgettaire moeilijke tijden al
genoeg in zijn mogelijkheden wordt
beknot, best missen.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Vraag van de heer G. Cardoen tot de
Minister van de Vlaamse Gemeenschap
over de verontreiniging van de Dender

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Cardoen tot
de Minister van de Vlaamse Ge-
meenschap over de verontreiniging
van de Dender.

De heer Cardoen heeft het woord.

De heer G. Cardoen (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, mevrouw de Staatssecreta-
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ris, dames en heren, sinds jaren ont-
staat op het einde van elke lente een
plotse vissterfte in de bovenloop van
de Dender. Ook dit jaar is de bedrei-
ging van dergelijk voorval een werke-
lij kheid. Sommige voorlopige nood-
maatregelen worden en werden de vo-
rige week genomen. Kan de geachte
Minister de resultaten van deze acties
geven ?

Gelet evenwel op het feit dat ener-
zijds het probleem van de Denderver-
ontreiniging niet nieuw is en steeds
maar toeneemt en dat anderzijds de
hogervermelde maatregelen een
noodoplossing zijn, blijft de toestand
zeer ernstig om allerlei redenen :

1. de oeverbewoners ondervinden een
onnoemelijke hinder zonder hierin
enige verbetering te kunnen vast-
stellen ;

2. de schade die veroorzaakt wordt ten
opzichte van de vissport, een tijd-
verdrijf voor heel wat bevolking en
gepensioneerden in het bijzonder ;

3 . een sterk vervuilde Dender laat een
hele reeks initiatieven van de on-
dergeschikte besturen op het ge-
bied van het toerisme niet tot hun
volle recht komen.

Kan de geachte Minister mij zijn me-
ning laten kennen in verband met de-
ze problematiek ?
Wordt een definitieve oplossing in het
vooruitzicht gesteld ?
Welke definitieve ingrepen ten einde
de toestand in fine te verbeteren, wer-
den tot op heden genomen en met
welke resultaten ? Welke moeten nog
worden gerealiseerd ?
Welke is de planning die zal gevolgd
worden voor de oplossing van het pro-
bleem ?
Welke zijn de financiële implicaties ?
De Voorzitter : De heer Galle, Minis-
ter van de Vlaamse Gemeenschap,
heeft het woord.

De heer M. Galle, Minister van de
Vlaamse Gemeenschap (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, dames
en heren, in feite heeft men sinds ja-
ren vastgesteld dat in de periode mei-
juni eutrofiëring tot stand komt, dit
wil zeggen een massale ontwikkeling
van wier of andersgezegd, algenbloei,

Verdwijning wandtapijt Landuyt
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telkens bij een plotse verandering van
het weetype. Deze algenbloei komt
onder andere tot stand door de aanwe-
zigheid van fosfaten in het water. Fos-
faten, afkomstig van het industrieel
afvalwater, de chemische bemesting
van de landbouw, van de residupro-
dukten van de veeteelt alsmede van
het slib van de rivier zelf, zijn een
ideale voeding voor die algen. Deze
zijn ‘s nachts grote verbruikers van
zuurstof, zodanig zelfs dat het zuur-
stofgehalte in het water nul wordt en
alle vissen sterven.

Door mijn snel optreden heb ik dit
jaar de vissterfte op de Dender kun-
nen voorkomen. Ik heb mijn diensten
in samenwerking met de Civiele Be-
scherming opdracht gegeven om tij-
dens de periode van 22 tot 25 mei ‘s
nachts op vier plaatsen nl. te Overboe-
lare, Nederboelare, Pollare  en Ninove
het water op te spuiten om de Dender
een zuurstofkuur te geven om aldus
de vissterfte te voorkomen.
Dit experiment is geslaagd, want na
vier nachten te spuiten heeft het Insti-
tuut voor Hygiëne en Epidemiologie,
dat dagelijks metingen uitvoert op het
Denderwater, me gemeld dat kon ge-
stopt worden met spuiten. Het past
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trouwens om terzake de Civiele Be-
scherming van Liedekerke te felicite-
ren voor hun snel en accuraat optre-
den.
Ik ben het eens met het achtbaar lid
dat dit een voorlopige noodmaatregel
is, maar ondertussen is reeds heel wat
gepresteerd ten einde een definitieve
oplossing aan: de vervuiling van de
Dender te geven. Hierbij een over-
zicht van de werkzaamheden en de
stand van zaken van de dossiers voor
de zone Dendermonde, Aalst, Den-
derleeuw, Ninove en Geraardsber-
gen.

1. Zone Dendermonde :
A. Collectorennet :

Een algemeen collectorenplan werd
opgesteld voor de ganse zone. Het
voorontwerp van dit collectorenplan
werd goedgekeurd bij ministeriële
dienstbrief dd. 2 februari 1978. Vol-
gens dit algemeen collectorenplan
zijn de aanleg van 23,4 15 km collecto-
ren en de bouw van 6 pompstations
nodig om het rioolwater tot op de
plaats van de R.W.Z.I. te verzamelen.
Het geheel werd geraamd op
374.328.343 fr. De aanleg van de col-
lectoren is gepland in 8 loten.

Stand van de werken :
1) in uitvoering :
- collector la 69.987.000 fr
- collectordoorsteek

Denderdam 5.295000 fr
- collector Potiaulaan

9.400.000 fr
Het totaal vastgelegd bedrag be-

draagt : 85054.000 fr.

2) aanbesteed :

- collector lb 8 1.584.000 fr
- collector 2 : gedeelte

Kroonveldlaan 20.443 .OOO fr
- overige van collector 2

114.538.000 fr
3) planning :
- 1981 : - het ontwerp van het ver-
lengde van collector 1 A tot aan het
zuiveringsstation en het pompstation,
de effluentleiding van het zuiverings-
station naar Zevenkotenbeek en de
collector 3 Baasrode wordt eerstdaags

ingediend.
Raming der werken : 120 miljoen fr.

- Het ontwerp van collector 4 (Grem-
bergen) wordt in het tweede semester
van 1981 ingediend.
Raming der werken : 50 miljoen fr.
Beide werken kunnen einde 1981, be-
gin 1982 aanbesteed worden.
- 1982 : het ontwerp van collector 5
(Buggenhout) zal in de loop van 1982
klaar zijn.

Raming der werken : 25 miljoen fr.

B. Rioolwaterzuiveringsinstallatie :
Het zuiveringsstation wordt gebouwd
in 2 fasen nl. lste fase voor 90.000 i.e.
en 2e fase voor 45.000 i.e. Het ont-
werp dossier voor de lste fase werd
goedgekeurd op 31 maart 1981. De
werken worden geraamd op
410.089.637 frank. De aanbesteding
van het station 1 kan plaats vinden in
het 2e semester 1981.

Zone Aalst :
A. Collectorennet :
In een eerste fase wordt uitsluitend
aandacht besteed aan de studie van de
collectoren op de linkeroever van de
Dender. Deze collector 1 heeft een
lengte van 7 km en voert de rioolwa-
ters af van Erembodegem, Aalst lin-
keroever, Nieuwerkerken en Hofsta-
de. De persleiding vanuit Gijzegen
(kolletor IV) zal het voorwerp uitma-
ken van de volgende uitvoeringsfase.
Stand der werken :
1) aanbesteed : collector 1, sektor A-B

55.295.000 fr.
2) planning : het voorontwerp collec-
tor 1 is goedgekeurd.

- 1981 : het ontwerp van collector 1,.
sektor E-F, is goedgekeurd op de ge-
meenteraad dd. 28 januari 1981.
Raming der werken 279 miljoen. Dit
werk kan in de loop van het tweede se-
mester aanbesteed worden.
- Het ontwerp van collector 1, sektor
D zal opgemaakt worden na beeïndi-
ging van de studie van het totaal riole-
ringsplan en kan klaar komen in de
derde trimester.
- 1982 : ontwerp persleiding Gijze-
gem (collector IV).
B) Rioolwaterzuiveringsinstallatie :

Het zuiveringsstation wordt gebouwd
in 2 fasen nl. lste fase 80.000 i.e. en 2e
fase 60.000 i.e. Het ontwerpdossier
voor de lste fase zal klaar komen te-
gen 15 september 1981. De werken
kunnen geraamd worden op 480 mil-
j oen frank.

Zone Denderleeuw :
De centra van Denderleeuw, Welle,
Haaltert, Kerksken, Denderhoutem
en Iddergem behoren tot de zone
Denderleeuw. Deze zone behoort vol-
ledig tot het Denderbekken.
De voorziene plaats van het zuive-
ringsstation is gelegen in de Welle-
meersen in de omgeving van de auto-
weg E 5. Het betrokken gebied is vol-
gens het gewestplan beschouwd als
natuurgebied met wetenschappelijke
waarde. In dit gebied zijn alleen die
werken toegelaten welke nodig zijn
voor de actieve of passieve bescher-
ming van het gebied.

Zone Ninove
A. Collectorennet :
Gedeelten van dit collectorennet zijn
reeds uitgevoerd, zijn voor het ogen-
blik in uitvoering of aanbesteed of in
ontwerpfase. Het gaat voornamelijk
om de collectoring van de afvalwaters
afkomstig van het linkeroefergebied
van de Dender. Voor het rechteroe-
vergebied is momenteel de collector
D. De Bodtkaai in uitvoering waarop
in een latere fase Meerbeke, Pollare,
Denderwindeken, Lieferinge en Nei-
gem zullen aansluiten.
Stand der werken :
1) in uitvoering : collector D. De

Bodtkaai 17.528.000 fr.
2) aanbesteed : collector Graanmarkt

naar zuiveringsstation
47.706.000 fr.

3) Planning :
- 1981 : het ontwerp van de collector
Lavendel- en Beverstraat werd goed-
gekeurd bij brief dd. 17 september
1980. De werken worden geraamd op
9,7 miljoen frank.
- Het voorontwerp van de persleiding
Okegem werd goedgekeurd bij
brief dd. 19 september 1980. De
werken worden geraamd op 14,9
miljoen frank en kunnen aanbesteed
worden in het tweede semester van
1981.
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steed zijn :

- Dendermonde
- Aalst
- Ninove
Totaal

216.565.000
55.295.000

264.606.000
537.466.000

B. Rioolwaterzuiveringsinstallatie :

De verontreinigingsvracht is bere-
kend op 85.000 inwonersequivalen-
ten.
De bouw van de eerste fase van het
zuiveringsstation is aanbesteed op 10
september 1980. De kostprijs bedraag
217.900.000 fr.

V. Zone Geraardsbergen

De stad Geraardsbergen heeft een
zuiveringsstation met een capaciteit
van 15.000 inwonersequivalenten se-
dert 1953 maar dat totaal in onbruik is
geraakt.
In de zone werden twee zuiveringssta-
tions voorzien met elke een capaciteit
van 40.000 inwonersequivalenten. De
ene installatie zal ingeplant worden
op het terrein van de bestaande instal-
latie en zal de rioolwaters zuiveren af-
komstig van de centra Geraardsber-
gen, Goeferdingen, Overboelare,
Schendelbeke en Onkerzele. De twee-
de installatie zal ingeplant worden op
de grens Idegem - Zandbergen en zal
de rioolwaters zuiveren afkomstig van
de centra Idegem, Zandbergen,
Ophasselt, Smeerebbe-Vloerzegem,
Waarbeke en Nieuwenhove.
Een algemeen collectorenplan voor
de ganse zone zal deel uitmaken van
het dossier totaal rioleringsplan dat
uiterlijk in mei 1981 moest klaar zijn.
Het voorontwerp van het zuiverings-
station moest bij het stadsbestuur
door de ontwerper ingediend worden
tegen uiterlijk 1 mei 1981 ll.

Gezien de eerste dossiers betreffende
het zuiveringsstation en de collecto-
ren slechts dit jaar zullen ingediend
worden, is het zeer moeilijk hierom-
trent een planning op te maken.

Algemeen overzicht voor de zones
Dendermonde, Aalst, Denderleeuw,
Ninove, Geraardsberg :

1. Totaal vastgelegd bedrag in 1981 :

- Dendermonde : 85.054.000,-
- Aalst : 3.278.000,-
- Ninove : 17.528.000,-

105.860.000,-
2. Bedrag van de werken die aanbe-

3. Raming van de werken die in 1981
kunnen aanbesteed worden :

- Dendermonde : RWZI
410.089.000,-

collectoren 170.000.000,-
- Aalst : collectoren

279.000.000,-
- Ninove : collectoren

24.600.000,-
Totaal 883.689.000,-

Tevens kan ik het achtbaar lid melden
dat reeds heel wat wetgevend werk
werd verricht ten einde de Vlaamse
Waterzuiveringsmaatschappij opge-
richt bij decreet van 23 december
1980 operationeel te maken. De heer I, ‘Van Belle (PW’)

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten. .

len over de grond van de zaak voora-
leer het Hoog Comité van Toezicht
zijn onderzoek dienaangaande heeft
afgesloten.

Vraag van de heer 1. Van Belle tot de
Vlaamse Staatssecretaris voor Streeke-
conomie  en Ruimtelijke Ordening over
bepaalde misbruiken in verband met de
gewestplannen

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Van Belle
tot de Vlaamse Staatssecretaris voor
Streekeconomie en Ruimtelijke Or-
dening over bepaalde misbruiken in
verband met de gewestplannen.

De heer Van Belle heeft het woord.

De heer 1. Van Belle (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, sedert en-
kele dagen gonst de pers, zowel in de
dag- als in de weekbladen van de ge-
ruchten over bepaalde misbruiken in
verband met de gewestplannen in het
Vlaamse gewest.

Daarbij komen blijkbaar talrijke me-
dewerkers van de geachte Staatssecre-
taris in opspraak.

Wij willen ter zake geen oordeel vel-

Maar in het belang van de goede wer-
king van onze instelling en van het
normaal verloop van het onderzoek
lij kt het mij belangrijk te vernemen of
er reeds personen in staat van be-
schuldiging werden gesteld en lijkt
het mij tevens aangewezen dat de ge-
citeerde kabinetsleden tenminste tot
aan het einde van het onderzoek hun
kabinetsfuncties zouden verlaten.

Dit is uiteraard geen rechtsregel, maar
een, naar mijn gevoelen, normale toe-
passing van de deontologie.

De publieke opinie begrijpt trouwens
moeilijk waarom deze in opspraak ge-
brachte personen in dienst worden ge-
houden.

Graag vernam ik van de geachte
Staatssecretaris of hij mijn mening ter
zake deelt en welke maatregelen hij,
in bevestigend geval, denkt te ne-
men ?

De Voorzitter : De heer Geens, Minis-
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Voorzitter

ter van de Vlaamse Gemeenschap, die
zal antwoorden namens de heer Ak-
kermans, Staatssecretaris voor de
Vlaamse Gemeenschap, heeft het
woord.

De heer G. Geens, Minister van de
Vlaamse Gemeenschap, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve (op de tri-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, geach-
te collega’s, het onderzoek dat door
het geachte lid wordt bedoeld is thans
inderdaad aan gang. Mij is evenwel
geen inlichting bekend nopens de pre-
ciese draagwijdte noch over de juiste
stand van zaken van dit onderzoek.

In die omstandigheden en zolang
geen enkele aantijging vaststaat zie ik
geen reden om welke maatregel dan
ook te nemen.

Het is trouwens zeer de vraag of het
verantwoord is te gewagen van op-
spraak zolang geen enkel resultaat van
het onderzoek bekend is.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

MEDEDELING VAN DE VOORZIT-
TER

De Voorzitter : Dames en heren, alvo-
rens tot het volgende agendapunt over
te gaan, wou ik er u aan herinneren dat
alle aanwezige leden conform artikel
30, punt 1 van ons reglement worden
geacht de presentielijst te tekenen die
zich aan de ingang van de zaal be-
vindt. Zoniet lopen zij het risico dat
hun naam overeenkomstig artikel 30,
punt 3 van het reglement met de ver-
melding ,,afwezig zonder kennisge-
ving” in de Handelingen en in het
Beknopt Verslag wordt opgenomen.

ONTWERP VAN DECREET tot vast-
stelling van de grens der verbintenissen
van de waarborg van het VIaamse  Ge-
west in toepassing van de wet van 17 juli

Vlaamse Raad
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1959 tot invoering en ordening van
maatregelen tot bevordering van de
economische expansie en de oprichting
van nieuwe industrieën en de wet van
30 december 1970 op de economische
expansie
- 129 (1980-1981)-Nrs.  1 en 2

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het ont-
werp van decreet tot vaststelling van
‘de grens der verbintenissen van de
waarborg van het Vlaamse Gewest in
toepassing van de wet van 17 juli 1959
tot invoering en ordening van maatre-
gelen tot bevordering van de econo-
mische expansie en de oprichting van
nieuwe industrieën en de wet van 30
december 1970 op de economische
expansie.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Poma, verslaggever, heeft het
woord.

De heer K. Poma, verslaggever (op de
tribune) : Mevrouw de Voorzitter, da-
mes en heren, wat de bespreking in de
commissie betreft, verwijs ik naar het
verslag waarin het probleem duidelijk
wordt omschreven, onder meer in vol-
gende paragraaf :

,,Krachtens de wetten tot hervorming
der instellingen werd de regionale
waarborg van toepassing vanaf 1 okto-
ber 1980. Volgens een advies van de
Raad van State kunnen de Gewesten
juridisch gezien de gewestelijke waar-
borgen verlenen overeenkomstig de
bestaande wetgeving op de geweste-
lijke economische expansie, maar
kan de wettelijke regeling slechts op
gewestelijk vlak toegepast worden na
het aannemen van een decreet waar-
bij het maximumbedrag vastgesteld
wordt waarvoor gewestelijke waar-
borg kan worden verleend.”

Het is dus een decreet waarbij het
maximumbedrag wordt vastgesteld
dat moet worden goedgekeurd.

In de commissie zijn in verband met
dit decreet een aantal bijkomende
vragen. De Minister heeft hierop tel-
kens een afdoend antwoord kunnen
geven.
De artikelen van het ontwerp en het
ontwerp in zijn geheel werden eenpa-
rig door alle leden van de commissie,

Misbruiken gewestplannen
Presentielijst
Gewestelijke waarborg
Taalgebruik

Fractievoorzitter K. Poma (Pvu), ver-
slaggever over het decreet-gewestelijke
waarborg

meerderheid en oppositie, aangeno-
men, wat bewijst dat hier geen funda-
mentele problemen rijzen.

De Voorzitter : Vraagt nog iemand het
woord ?
(Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

VOORSTEL VAN DECREET van de
heren L. Lindemans, J. Van Elewyck,
H. Vanderpoorten en R. Vandezande
houdende aanvulling van de artikelen
12 en 33 van de bij koninklijk besluit
van 18 juli 1966 gecoördineerde wetten
op het gebruik van de talen in de be-
trekkingen tussen de bestuursdiensten
van het Nederlands taalgebied en de
particulieren
- 127 (1980-1981)-Nrs.  1 en 2
Algemene bespreking
De Voorzitter : Aan de orde is het voor-
stel van decreet van de heren Lin-
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Voorzitter

demans, Van Elewyck, Vanderpoor-
ten en Vandezande houdende aanvul-
ling van de artikelen 12 en 33 van de
bij koninklijk besluit van 18 juli 1966
gecoördineerde wetten op het gebruik
van de talen in bestuurszaken, wat be-
treft het gebruik van de talen in de be-
trekkingen tussen de bestuursdiens-
ten van het Nederlands taalgebied en
de particulieren.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Bourry, verslaggever, heeft het
woord.

De heer M. Bourry, verslaggever (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, geachte colle-
ga’s, het is zeker niet het ogenblik om
in dit land een taalhetze te bevorde-
ren en zeker niet de bedoeling de
communautaire spanningen te verho-
gen.

te bevestigen.

Het probleem dat aan de dagorde
staat, is echter geen nieuw probleem.
Het is eerder een ,,oude kwaal” waar-
door toch weer blijkt hoe nodig het is
voor de Nederlandse Cultuurge-
meenschap om de taalhomogeniteit

3. de meeste leden ook van oordeel
waren dat het opportuun zou zijn de
taalwetten niet rechtstreeks te wijzi-
gen, maar gaven de voorkeur aan een
aanvulling van de bij koninklijk be-
sluit van 18 juli 1966 van de gecoördi-
neerde wetten op het gebruik van de
talen in bestuurszaken door een auto-
noom decreet, en dit om legistieke re-
denen.

De heer A4. Bourry (SP), verslaggever
over het decreet-taalgebruik

Het advies van de afdeling wetgeving
van de Raad van State werd gevraagd
over drie voorstellen van decreet.

- De stad Vilvoorde besliste op 25 juli
1977 dat ,,alle Franstalige correspon-
dentie gericht aan de stad Vilvoorde en
uitgaande van openbare instanties, inY
stellingen van openbaar nut, bedrij-
ven en particulieren gevestigd in een
taalgebied waar het Nederlands al-
leen of mede als officiële taal geldt”
niet meer te behandelen.

- Deze beslissing werd bij koninklijk
besluit van 28 november 1978 vernie-
tigd.

- De stad Vilvoorde tekende tegen dit
besluit beroep aan.

- Om het probleem te verhelpen, af-
gezien van de vraag wie in de stand
van de taalwetgeving gelijk had, wer-
den door drie leden voorstellen van
decreet ingediend.

- Het voorstel Vandezande en Linde-
mans voorzag een systeem van vooraf-
gaande vertaling. Het voorstel Van
E!lewyck en het voorstel Vandezande
II legde een verplicht gebruik van het
Nederlands op.

Tijdens de bespreking in de commis-
sievergaderingen bleek dat :

1. er geen twijfel kon bestaan over de
bevoegdheid van de Raden om bij
decreet het taalgebruik te regelen en
aldus te bepalen in welke taalparticu-
lieren, gevestigd in het homogeen Ne-
derlands taalgebied, zich tot het be-
stuur kunnen richten ;

2. de meeste leden van oordeel waren
dat het decreetgevend initiatief ter za-
ke best directe verplichting zou in-
houden voor de particulieren zich van
het Nederlands te bedienen in hun
betrekkingen met het Bestuur ;

- Het advies van de Raad van State
daterend van 9 juli 1978, geeft even-
eens de voorkeur aan voorstellen van
decreet die in een autonome regeling
voorzien dit wil zeggen dus geen for-
mele wijziging aanbrengen aan de ge-
coördineeerde wetten op het gebruik
van talen in bestuurszaken.

- Op 2 april 1980 volgt nog een ad-
vies van de Raad van State in verband
met de amendementen van de heer
Lindemans.

Als voornaamste bezwaar werd hier
opgeworpen dat in artikel 3, verplich-
tingen werden opgelegd aan particu-
lieren die niet gevestigd zijn binnen
het gebied waarover de Raden krach-
tens artikel 59bis paragraaf 4 van de
Grondwet bevoegd zijn.

Terug in commissie stelt de voorzitter
voor dat de drie indieners, met na-
me de heren Vandezande, Lindemans
en Van Elewyck samen met een com-
missielid namelijk de heer Vander-
poorten, een voorstel zouden indie-
nen dat in een áutonome regeling in
de zin van de Raad van State voorge-
steld, voorziet.

Dit voorstel van decreet werd dan in
de commissie met eenparigheid aan-
genomen. In het rondgedeeld schrif-
telijk verslag vindt u de weergave van
de bespreking van de verschillende
teksten en stadia in de commissie.

Tot slot willen wij er nogmaals de na-
druk op leggen dat dit land, nu zeker,
geen behoefte heeft aan een bevorde-
ring van een taalstrijd, maar dat het
toch tijd werd dat door een wetgevend
initiatief het probleem kon verholpen
worden.
(Applaus bij de meerderheid)

De Voorzitter : De heer Vandezande
heeft het woord.

De hek R. Vandezande (op de tribu-
ne) : Mevrouw de Voorzitter, geachte
collega’s, mochten er in de afgelopen
jaren, niet zoveel regeringscrisissen
zijn geweest, dan hadden wij dit voor-
stel van decreet nog tijdens het stelsel
van de Cultuurraad kunnen behande-
len. Helaas, het mocht niet zo zijn. Er
zijn verschillende voorstellen geweest
en de geachte verslaggever, aan wie ik
hulde breng, heeft daarop de nadruk
gelegd.
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Vandezande Ik geloof dat dit noodzakelijk was. Al-
le voorstellen van decreet werden
naar de Raad van State, die daarover
een omslachtig advies heeft uitge-
bracht, verzonden. Deze tekst is de
nauwkeurige vertaling van het advies
van de Raad van State. De vier vaders
- waarvan ik de bescheiden woord-
voerder ben - vragen dus dit voorstel
van decreet goed te keuren. Naar mijn
oordeel kan dit zonder moeite gebeu-
ren. Ik dank u. (Applaus)

De Voorzitter : Vraagt nog iemand het
w o o r d  ?
(Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

Ondervoorzitter R. Vandezande (VU),
medeauteur van het decreet-taalge-
bruik

VOORSTEL VAN DECREET van de
heer A. Diegenant C.S. ter bevordering
van de eigen muziekcultuur
- 67 (1980-1981)-Nrs.  1 tot 7

Ik hoef hier niet de tekst te interprete-
ren. In de commissie is daaromtrent
een eensgezindheid gegroeid, ik zou
haast zeggen ,,een ontroerende eens-
gezindheid “. Deze tekst is niet het
initiatief van de ene of de andere. Dit
werd zo uitdrukkelijk in de commissie
overeengekomen. Het is een tekst die
uitgaat van de heren Vanderpoorten,
Van Elewyck, Lindemans en Van-
dezande samen, zonder een hoofdin-
diener.

De heer H. Vanderpoorten : Vier va-
ders voor één kind !

De heer R. Vandezande : Dat is een
zeer expressieve uitdrukking, mijn-
heer Vanderpoorten. Ik dank u.

Ik zou hier een latijns adagium kun-
nen gebruiken en zeggen ,,Patres  ei
sunt quos nuptiae demonstrant”.

Wij hebben deze tekst zodanig aange-
past ten einde de noden te lenigen van
de Brusselse periferie.

- De heer H. Boel, Voorzitter, treedt
opnieuw als Voorzitter op.

Vlaamse Raad
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Voorstel tot verdaging

De Voorzitter : Aan de orde is het
voorstel van decreet van de heer Die-
genant C.S. ter bevordering van de ei-
gen muziekcultuur, dat in de Com-
missie op verzoek van de indiener om-
gewerkt werd tot een voorstel van re-
solutie waarvan het nieuwe opschrift
luidt : Voorstel van resolutie betref-
fende de bevordering van de eigen
muziekcultuur.

De heer Poma heeft het woord.

De heer K. Poma : Mijnheer de Voor-
zitter, ik wens u een vraag te stellen.
Oorspronkelijk was er een voorstel
van decreet van de heer A. Diegenant.
Als ik mij niet vergis werd dit voorstel
van decreet nadien door de heer Die-
genant tot een resolutie omgevormd.
Er is dus geen sprake meer van een
voorstel van decreet, maar wel van
een voorstel van resolutie van de heer
Diegenant.

Door collega Van Ooteghem is even-
wel medegedeeld dat hij het voorstel
van decreet van de heer Diegenant
overneemt.

Taalgebruik
Eigen muziekcultuur

De Voorzitter : Het betreft hier een an-
der voorstel dat door de heer Van Oo-
teghem is ingediend. Dit voorstel van
decreet zal in de commissie opnieuw
moeten worden besproken, aangezien
de tekst ervan niet volledig overeen-
stemt met die van het voorstel van de-
creet van de heer Diegenant.

De heer K. Poma : Mijnheer de Voor-
zitter, de tekst van het voorstel van de-
creet van de heer Van Ooteghem is
toch voor 95 oh dezelfde als het oor-
spronkelijke voorstel van decreet.
Toch zegt u dat dit voorstel terug naar
de commissie moet.

Ikstel  voor, vermits het toch over de-
zelfde materie gaat, de algemene be-
spreking van de twee voorstellen in
eenmaal te laten gebeuren. Inder-
daad, wanneer wij vandaag het voor-
stel van resolutie van de heer Diege-
nant bespreken en er eventueel over
stemmen en wij morgen het voorstel
van decreet van de heer Van Ooteg-
hem behandelen, zullen wij ons in
een onmogelijke situatie bevinden.

Mijn voorstel is dus het voorstel van
de heer Van Ooteghem eerst in com-
missie te behandelen en nadien de
twee samen te voegen, zodat één alge-
mene bespreking kan worden gehou-
den.

De Voorzitter : De heer Van Ooteg-
hem heeft het woord.

De heer 0. Van Ooteghem (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, dames
en heren, voor de duidelijkheid wil ik
even inpikken op wat de heer Poma
heeft gezegd.

Het is juist dat in de commissie het
voorstel van de heer Diegenant werd
besproken. Er is meer, het werd zelfs
goedgekeurd in de commissie. Daar-
om was ik zo verbaasd dat het uitein-
delijk niet in openbare vergadering is
gekomen. Het is ook juist, mijnheer
Poma, dat ik een nieuw voorstel heb
ingediend dat in grote mate het oor-
spronkelij ke voorstel van de heer Die-
genant overneemt mits enkele tech-
nische verbeteringen, in alle beschei-
denheid. Ik heb dan ook in de com-
missie gevraagd dat het samen met dit
voorstel van resolutie in deze openba-
re vergadering zou worden bespro-
ken. Het is immers evident dat deze
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Van Ooteghem

2 voorstellen, die dezelfde materie be-
handelen, ook op hetzelfde moment
moeten worden besproken.

De voorzitter van de commissie heeft
beloofd om met bekwame spoed het
voorstel ter sprake te brengen. Tot mijn
verbazing heb ik pas vandaag de druk-
proeven ontvangen voor onderteke-
ning.

De heer K. Poma : Mijnheer de Voor-
zitter, ik heb een voorstel geformu-
leerd.

De Voorzitter : Iedereen in deze verga-
dering die het woord vraagt, heeft het
recht zijn mening te uiten over het
voorstel dat u hebt gedaan, mijnheer
Poma.

De heer Verhaegen heeft het woord.

De heer G. Verhaegen (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, wat hier daarnet door onze colle-
ga werd gezegd is juist. In de Commis-
sie voor het Cultureel Patrimonium
werd op een bepaald ogenblik het
voorstel van decreet omgebogen tot
een voorstel van resolutie. Ik pleit er-

Fractievoorzitter G. Verhaegen (CW)

voor dat wij deze resolutie vandaag
zouden bespreken en wel om twee re-
denen. Ten eerste, er is een duidelijk
onderscheid tussen het indienen van
een amendement in de commissie en
het indienen van een voorstel van de-
creet of een voorstel van resolutie.
Deze voorstellen moeten de normale
procedure volgen die gebruikelijk is
bij het indienen van een nieuw voor-
stel van wet, in casu een nieuw voor-
stel van decreet. Daarom heeft de
voorzitter van de commissie beslist
dit niet terzelfdertijd te bespreken.

Ten tweede, er is - ik moet dit aan de
collega’s die reeds veel langer in het
Parlement zetelen dan ik niet uitleg-
gen - een duidelijk onderscheid tus-
sen een resolutie en een decreet. Wij
hebben, om al de redenen die werden
opgeworpen van juridische aard, be-
slist voorlopig dit decreet niet te be-
spreken en voorrang te geven aan de
resolutie, resolutie die in elk geval zou
inhouden dat zeer duidelijk wordt
aangedrongen op de inhoud van het
decreet, en dat de Raad van Beheer
van de BRT zich uitdrukkelijk zou
houden aan het percentage dat in de
resolutie wordt vermeld en waarom-
trent wij de bespreking deze namid-
dag hebben gevraagd.

Voorzitter, ik zou de woorden van on-
ze collega,’ de heer Guido Verhaegen,
willen bijtreden en erop aandringen
vandaag nog de bespreking van dit
voorstel van resolutie aan te vatten. Ik
vraag dit om een legistieke reden. In-
dien men de bespreking nu niet aan-
vat, kan het volstaan dat men op een
bepaald ogenblik, wanneer over een
document in de commissie een eind-
stemming wordt uitgebracht, bij de
Raad een nieuw stuk indient en zo-
doende de gehele procedure blok-
keert en opnieuw doet beginnen. Op
die wijze kan gelijk welk document
nooit in openbare vergadering behan-
deld worden. Ik wil de collega’s attent
maken op het gevaar dat in dergelijke
procedure besloten ligt. Ik suggereer
dat wij dit voorstel van resolutie in elk
geval nu zouden bespreken. Op de in-
houd ervan komen wij straks terug.

De Voorzitter : De heer Schiltz heeft
het woord.

Ik zou, mijnheer de Voorzitter, wan-
neer u het goed vindt, willen aandrin-
gen dat wij de bespreking van deze re-
solutie verderzetten. Wij zullen mor-
gen kunnen vastellen hoe de stem-
ming zal verlopen in de Vlaamse
Raad. Wij kunnen ook nadien nog
zien hoe de stemming in de Vlaamse
Raad zal gebeuren, wanneer de nor-
male bespreking van het nieuwe
voorstel van decreet in de commissie
zal hebben plaatsgehad.

Ik vestig er de aandacht op dat het niet
om de integrale tekst gaat, maar dat er
enkele technische wijzigingen wer-
den aangebracht. Dit bewijst nog-
maals dat het om een nieuw voorstel
gaat dat door onze collega werd’inge-
diend. De normale procedure wordt
gevolgd en het voorstel zal waar-
schijnlijk binnen enkele weken door
de Commissie voor het culturele pa-
trimonium worden besproken.

De heer H. Schiltz : Mijnheer de Voor-
zitter, ik kan begrip opbrengen voor
de redenering van de heer Van
Elewyck. Mag ik echter doen opmer-
ken dat het ontwerp van de heer Die-
genant het voorwerp had uitgemaakt
van een eindstemming in de commis-
sie. Men is slechts nadien met het
voorstel voor de dag gekomen om het
tot een resolutie om te werken. Indien
men die redenering dus correct volgt,
had men na de eerste stemming in de
commissie, die een eindstemming
was, het decreet.aan de Raad moeten
voorleggen en de resolutie later op-
nieuw in de commissie behandelen.
In dat geval zou de redenering van de
heer Van Elewyck steekhouden. Ik
heb zowat de indruk dat men die rede-
nering nu gebruikt ,,pour les besoins
de la cause” en men ze niet eerder
heeft gebruikt om de heer Diegenant
toe te laten zich uit een bepaalde si-
tuatie los te werken.

De Voorzitter : De heer Van Elewyck
heeft het woord.
De heer J. Van Elewyck : Mijnheer de

De Voorzitter : De heer Van Elewyck
heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer de
Voorzitter, wellicht heeft de heer
Schiltz mij verkeerd begrepen of heb ik
rnij slecht uitgedrukt. Ik dacht met na-
me dit voorstel te moeten doen voor een
document dat op de agenda van de
openbare vergadering voorkomt en
waarover de bespreking dan ook in
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Van Elewyck

openbare vergadering moet begin-
nen. Daar ligt vanzelfsprekend het he-
le verschil. Ik had de indruk dat wij in
het andere geval tot een kortsluiting
zouden kunnen komen, waarvan elke
fractie en elk lid van deze Raad om de
beurt het slachtoffer kan zijn.

De Voorzitter : De heer Van Ooteg-
hem heeft het woord.

De heer 0. Van Ooteghem : Mijnheer
de Voorzitter, er is nog een ander ar-
gument. Op onze agenda van vandaag
staat het voorstel van decreet van de
heer Diegenant ter bevordering van
de eigen muziekcultuur. Van een
voorstel van resolutie is er op de agen-
da geen sprake. Ik geloof dat wij toch
verplicht zijn onze eigen agenda te
volgen.

De heer F. Baert : We kunnen ze niet
zelf wijzigen.

De Voorzitter : Mijnheer Van Ooteg-
hem, dat is louter formalisme. Ieder-
een weet dat er in de commissie van
dit voorstel van decreet een voorstel
van resolutie werd gemaakt. Het is

dus zo, dat het voorstel van decreet
omgezet is in een resolutie. Wij zijn
gehouden aan datgene wat uit de com-
missie komt. Uit de commissie kwam
geen voorstel van decreet, doch een
voorstel van resolutie. Trouwens,
mijnheer Van Ooteghem, indien het
voorstel van decreet in bespreking zou
komen, zou er ook geen reden toe zijn
geweest dat u nog een voorstel van de-
creet zou hebben ingediend. U weet zeer
goed dat het hier gaat om een resolutie.
Wij hebben dit duidelijk in het Bureau
gezegd.

De heer 0. Van Ooteghem : Mijnheer
de Voorzitter, ik wil nog even verwij-
zen naar het verslag waarin duidelijk
staat dat er een eindstemming was.
Vervolgens werd het aldus geamen-
deerd en verbeterd voorstel in de
commissie aangenomen met 9 stem-
men voor en 6 onthoudingen. Ik vraag
mij af waarom dit voorstel niet in
openbare vergadering ter bespreking
mag komen. Dat is abnormaal en on-
logisch.

De Voorzitter : Dames en heren, wij
worden geconfronteerd met een
voorstel van de heer Poma. Ik leg dit

Ondervoorzitter G. Devos (CW), op de voorzittersstoel, leidt de vergadering
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voorstel ter stemming bij zitten en
opstaan, zoals in het reglement voor-
zien.

- Het voorstel tot verdaghg wordt bij
zitten en opstaan verworpen.

Het incident is gesloten.

Algemene bespreking

De Voorzitter : Dames en heren, aan
de orde is de algemene bespreking
van het voorstel van decreet van de
heer A. Diegenant C.S. ter bevordering
van de eigen muziekcultuur.

De heer Aerts, verslaggever, heeft het
woord.

De heer F. Aerts, verslaggever (op de
tribune) : Het voorstel van ,,Decreet
ter bevordering van de eigen muziek-
cultuur” heeft een lange weg, om niet
te zeggen een kruisweg afgelegd, van-
af het indienen ervan door onze emi-
nente collega, de heer Diegenant tot
op vandaag.

In deze weg zijn er drie etappes te on-
derscheiden.

Het voorstel werd namelijk reeds in-
gediend bij de Cultuurraad op 14 juni
1977, en opnieuw aanhangig gemaakt
op 15 mei 1979. Inmiddels had de
heer Louis Baret op 10.5.79 een ver-
zoekschrift ingediend betreffende het
BRT-beleid in verband met ,,het licht
muziekgenre van eigen bodem”.

Het verzoekschrift werd samen be-
handeld met het voorstel van de heer
Diegenant.

Uit de eerste besprekingen bleek dat
er een duidelijk onderscheid bestaat
in de verlangens van de verbruikers en
die van de professionele milieus.

Er werd besloten sommige betrokke-
nen uit de basis te aanhoren, alsook de
BRT-programmatie. Een breedvoerig
uitgeschreven weergave van deze
hoorzittingen en verklaringen van de
heer Opdebeeck namens de BRT, L.
Baret namens de Vereniging voor Ar-
tiesten, Komponisten en Auteurs
(VAKA), F. De Meyer namens het Al-
gemeen Nederlands Verbond (ANZ),
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Aerts

De heer F. Aerts (CW), verslaggever
over de resolutie-eigen muziekcultuur

R. Eykens van het Algemeen Neder-
lands Zangverbond (ANZ),is te vin-
den op de blz. 4,5 en 6 van het verslag.

De commissie heeft op 4 december
1979 een tekst van voorstel aangeno-
men evenwel onder voorbehoud. De-
ze tekst is opgenomen in het verslag
op bladzijde 17 als bijlage één. De
eindstemming over het voorstel werd
uitgesteld op verzoek van de heer Die-
genant om bij wijze van steekproef
het percentage van de eerste drie
maanden van het jaar op te ma-
ken op basis van de tekst zoals deze in
de commissie werd aangenomen. In-
gevolge de wijziging van artikel 59bis,
0 1, van de Grondwet en de wet van 8
augustus 1980 op de hervorming van
de instellingen, werd de Cultuurraad
van de Nederlandse Cultuurgemeen-
schap vervangen door de Vlaamse
Raad. De heer Diegenant heeft zijn
voorstel opnieuw aanhangig gemaakt

bij de Vlaamse Raad op 20 november
1980 als amendement op de vroegere
tekst. Tot hier het eerste luik.

De bespreking in de commissie van de
Vlaamse Raad kreeg een veel ruimere
envergure.

Drie problemen werden gesteld :

10 Is het voorstel niet strijdig met het
EEG-verdrag ?

20 Is het voorstel niet strijdig met de
bepalingen van het Cultuurpact ?

30 Maakt het voorstel geen inbreuk op
de autonomie van de BRT ?

De studiedienst van de Vlaamse
Raad, om advies gevraagd, vindt in
het voorstel geen tegenstrijdigheden
met het EEG-verdrag, noch met de
bepalingen van het Cultuurpact.

Rekening houdend met de problema-
tiek rond de autonomie van de BRT
besloot de commissie het vastgestelde
,,vast percentage van 25 procent voor
eigen muziek” te vervangen door een
,,streven naar 25 procent”.

Volgende bedenkingen motiveerden
dit besluit :

- in tal van landen bestaan aanbeve-
 lingen, al dan niet aangevuld met

percentages. Men raadplege hier-
voor bijlage 2 ;

- het decreet voorziet in geen strafbe-
palingen - de tekst is derhalve op
zichzelf al een aanbeveling, ook bij
het behouden van een vast percen-
tage ;

- het belangrijkste is dat ieder jaar
een verslag moet uitgebracht wor-
den bij de Vlaamse Raad om deze
toe te laten te oordelen over het be-
reikte resultaat en over de gericht-
heid in het streven naar...
Deze doelstelling wordt eveneens
bereikt door een formule waar geen
vast percentage is bepaald.

De studiedienst van de Vlaamse Raad
hierover gevraagd, adviseerde dat het
,,eerder aangewezen is in deze materie
een voorstel van resolutie in te die-
nen, meer bepaald in de vorm van een
aanbeveling aan de minister onder

wiens bevoegdheid de BRT ressor-
teert.”

Uw commissie heeft het geamendeer-
de voorstel van decreet aangenomen
met 9 stemmen voor en 6 onthoudin-
gen. Deze tekst is terug te vinden op
bladzijde 16 van dit verslag. Tot hier
het tweede luik.

Na deze eindstemming verzoekt de
Voorzitter van de Vlaamse Raad op 12
maart 1981’de  Raad van State om ad-
vies bij hoogdringendheid.

In zijn advies van 19 maart 1981 stelt
de Raad van State dat de bepalingen
in verband met de instrumentale mu-
ziek een nationaliteitscriterium in-
sluit, hetgeen een discriminatie in-
houdt die minstens impliciet gestoeld
is op de nationaliteit.

Staande voor dit bezwaar heeft de in-
diener, de heer Diegenant, zijn voor-
stel van decreet omgevormd in een
voorstel van resolutie.
Een voorstel om het voorstel van de-
creet te behouden werd verworpen
met vijf stemmen tegen vier bij drie
onthoudingen.
De tekst van het voorstel van resolutie
werd aangenomen met 9 stemmen
voor, 1 tegen en 2 onthoudingen.
Deze tekst is opgenomen in dit aan-
vullend verslag bladzijde 4.
Over dit voorstel van resolutie wordt
de Vlaamse Raad gevraagd zich uit te
spreken.
De Voorzitter : De heer Diegenant
heeft het woord.
De heer A. Diegenant (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, mevrouw de Staatssecretaris,
waarde collega’s, een volk als het
Vlaamse, lid van de Nederlandse Cul-
tuurgemeenschap, dat leeft in een
open wereld, te midden van grote,
beînvloedende cultuurstromingen,
moet, wil het zijn eigenheid en waar-
de behouden, aandacht opbrengen
voor de eigen taal en cultuur.
Het is in deze grondidee, dat de reso-
lutie die u vandaag wordt voorgelegd
en waartoe we het initiatief namen,
haar motivering vindt.
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Diegenant

De heer A. Diegenant (CW), initiatief-
nemer voor de resolutie-eigen muziek-
cultuur

Het ligt voor de hand dat de BRT, de
officiële Vlaamse omroepinstelling en
tevens de grootste culturele instelling
in Vlaanderen, opgeroepen wordt in
dit opzet, namelijk de bescherming,
de bevordering en verbreiding van ei-
gen taal en cultuur, te participeren.
De voorliggende resolutie zet de BRT
ertoe aan - zo radio als televisie -
binnen haar aan muziek bestede
zendtijd minstens 25 percent te beste-
den aan «eigen» muziek, muziek van
de eigen cultuurgemeenschap.

Vijfentwintig percent is niet zo veel.
Vooral niet als men nagaat welke de
criteria zijn die door uw Comissie
Cultureel Patrimonium aangehouden
werden om uit te maken wat onder ei-
gen muziek dient verstaan. Deze cri-
teria werden ruim genomen. Ze die-
nen daarenboven ruim geïnterpre-
teerd. Ze slaan op de uitvoerders zo-
wel als op de auteurs, van klassieke
zowel als van lichte muziek, instru-
mentaal zowel als gezongen. Ze om-
vatten de ganse Nederlandse Cultuur-
gemeenschap.

Op 15 januari 1976 kende deze resolu-
tie haar parlementaire start. Ze werd
ingediend als voorstel van decreet ter
bevordering van de eigen muziekcul-
tuur.
In 1975 bedroeg het percentage eigen
muziek door de BRT uitgezonden am-
per 10 %.
Reeds bij het indienen ervan kende
het voorstel van decreet grote belang-
stelling. Er werd geargumenteerd pro
en contra. De betrokken middens, op
de Vlaamse artiesten, componisten
en hun omgeving na, waren eerder
sceptisch tot contra.

De geesten evolueerden. Thans be-
draagt het percentage eigen muziek
op de BRT om en bij de 20 %.

We houden eraan deze verdubbeling,
op 5 jaar tijd, van de aan eigen muziek
bestede programmatijd, te onderstre-
pen.

De heer H. Vanderpoorten : De heer
Balthazar zegt dat het 27 % is !

De heer A. Diegenant : Toch wordt nog
steeds de vraag gesteld : beschikken
we over kwaliteit genoeg om die 25
percent op hoorbare wijze te vullen ?

Ons antwoord hierop is ondubbelzin-
nig, ja !
Daar gelaten dat precies kan uitge-
maakt worden wat in dit domein kwa-
liteit wel is, valt het op dat nu er meer
inspanningen geleverd worden om ei-
gen Vlaamse instrumentalisten en
zangers op te zoeken, te begeleiden en
een kans te geven, er inderdaad ook
verrassend goede ontdekt worden.

Het talent is er. De uitgesproken twij-
fel over de in Vlaanderen aanwezige
kwaliteit heeft ongetwijfeld ook te
maken met de smaak, de gewoonten
en de internationale beînvloeding van
de programmators en muziekrecen-
senten.
Deze resolutie wil dan ook een steun
zijn voor hen die, binnen onze om-
roepinstelling, inspanningen leveren
en daartoe beroep doen op middelen,
voor een betre bekendmaking van en
een grotere stimulans voor de eigen
waardevolle muziek, voor de eigen
waardevolle mensen.
Er wordt beweerd dat kwaliteit het
toch haalt. Dat kwaliteit geen be-

scherming of aanmoediging nodig
heeft. Dit is juist. Doch het is evenmin
een absolute waarheid. Ook kwali-
teitsmensen en kwaliteitsprodukten
moeten in een beschermd en vriende-
lijk milieu tot wasdom kunnen ko-
men.

Het sterkste en sierlijkste vliegtuig ge-
raakt niet in de lucht als het geen aan-
looppiste reserveert.

Onze begrotingen van cultuur, natio-
nale opvoeding, wetenschapsbeleid,
economische zaken,’ landbouw, mid-
denstand en andere bevatten, en te-
recht, zovele posten waarbij vernieu-
wing, eigen kennen en kunnen aange-
moedigd wordt.

Deze resolutie gaat niet verder dan
wateen gezond en realistisch chauvi-
nisme gebiedt.

Ook met wie, omwille van de kwali-
teit, nog mocht twijfelen wil ik een
stuk weg opgaan. Tot hen zeg ik dat
het voorgesteld percentage van 25
percent, een haalbaar berekend risico
is.

Alhoewel elke vergelijking mank
loopt, toch het volgende ; toen de
Rijksuniversiteit Gent, de Katholieke
Universiteit Leuven en de Vrije Uni-
versiteit Brussel, vernederlandst wer-
den, werd een gelijkaardig risico ge-
nomen. Ook bij die gelegenheden
werd de vraag gesteld, of het omwille
van de kwaliteit van het onderwijs
niet beter was het Frans als onderwijs-
taal te behouden.

Zou men, zo stelde men zich de vraag,
wel Vlamingen genoeg vinden om
kwalitatief hoogstaand onderwijs te
verstrekken en wetenschappelijk on-
derzoek te verrichten ? Toch werd
doorgezet. Zou nu nog iemand tot de
vroegere situatie willen terugkeren ?
Onze Vlaamse, Nederlandstalige uni-
versiteiten kunen thans elke vergelij-
king doorstaan. In hun beginperiode
heeft men hen nochtans de nodige
aanloopruimte moeten voorbehou-
den.

Aan het stimuleren van eigen weten-
schappelijk onderzoek zijn daarenbo-
ven niet alleen culturele voordelen
verbonden, maar ook economische.
Dit geldt tevens ten aanzien van de ei-
gen muziek.

13
Eigen muziekcultuur 493



Diegenant

De BRT als instelling toonde zich niet
gelukkig met het voorstel van decreet.
De waarheid gebiedt dit te vermel-
den. Cultuur wordt niet gemeten in
procenten, zo heette het. De vrijheid
van programmatie zou er door in het
gedrang komen. In geen enkel land
komen dergelijke wettelijke verplich-
tingen voor. Wel zijn er aanbevelin-
gen, aanbevelingen die vaak veel ver-
der gaan dan onze resolutie voorstaat.
Ook werd op een bepaald ogenblik
gesteld dat het cultuurpact hierdoor
zou geweld aangedaan worden, wat
niet het geval is. Duidelijk werd ook
aangetoond dat, binnen de voorziene
volumes, de programmatievrij heid to-
taal blijft.

Toch namen we het initiatief het
voorstel van decreet, zelfs nadat het in
uw commissie werd goedgekeurd, om
te zetten in een voorstel van resolutie.

Deze stap werd door de commissie
aanvaard. Zij het zonder groot entoe-
siasme.

We meenden hiertoe twee redenen te
hebben.

Vooreerst was er het advies van de
Raad van State, die meende in een
deel van het voorstel van decreet,
waar het handelt over de uitvoerders,
een mogelijke overtreding te zien van
de EEG-regels op de non-discrimina-
tie op basis van nationaliteit.

Alhoewel de EEG voorziet dat in be-
paalde omstandigheden cultureel
beschermende maatregelen met eco-
nomische weerslag wél kunnen ge-
troffen worden en een lichte aanpas-
sing van het voorstel het mogelijk had
gemaakt de kritiek van de Raad van
State uit de weg te gaan, hebben we er
de voorkeur aan gegeven deze nieuwe
discussie niet aan te gaan.

Het was immers ook gebleken dat de
BRT als instelling zich beter kon ver-
zoenen met een resolutie dan met een
decreet.

Op het resultaat komt het aan. In bei-
de gevallen, zowel decreet als resolu-
tie, is de medewerking van de BRT
vereist om aan de wens in Vlaanderen,
naar meer eigen muziek, te voldoen.

Een ruimere concensus rond het ini-
tiatief, kan zeker het resultaat ervan
ten goede komen.

De resolutie die u voorgelegd wordt
voorziet daarenboven, dat de regering
jaarlijks aan de Raad verslag uitbrengt
over de manier waarop aan deze reso-
lutie gevolg werd gegeven.

Dit zal de Raad toelaten na te gaan in
welke mate en hoe aan zijn wens ter
zake werd tegemoet gekomen, en er
dan ook de nodige besluiten uit te
trekken.

Ook wordt gevraagd dat door de rege-
ring verslag zou worden uitgebracht
bij de gemengde Belgisch-Nederland-
se Commissie voor Cultureel Overleg.
De bedoeling hiervan is dat Neder-
land, dit ander lid van de Nederlandse
Cultuurgemeenschap, zich zou inspi-
reren aan dit Vlaams initiatief. Het is
de bedoeling dat wederzijdse, even-
wichtige uitwisseling op het vlak van
de muziek, zou bevorderd worden.

De belangstelling die ons initiatief in
Nederland reeds genoot, laat vermoe-
den dat hiertoe een redelijke kans be-
staat.

Mijnheer de Voorzitter, leden van de
regering, geachte collega’s, dit voor-
stel van resolutie heeft tot doel, via de
BRT, bij te dragen tot de verdere cul-
turele, maar ook economische uit-
bouw van onze Vlaamse Gemeen-
schap.

We waren blij in de commissie de in-
stemming van de regering met dit ini-
tiatief te mogen noteren. We zijn haar
daarvoor dankbaar.

Ik wil ook de verslaggever, collega F.
Aerts, zeer hartelijk danken en met
hem de Voorzitter en alle collega’s
van de Commissie Cultureel Patrimo-
nium van onze Vlaamse Raad, voor
hun positief-kritische benadering en
hun vaste steun.
Het ,,muziekdecreet” werd een ,,mu-
ziekresolutie”. De wil die aan beide
ten grondslag ligt is evenwel dezelfde.
Een resolutie heeft haar waarde. Het
is en blijft een gezamenlijke, officiële
wens, die men niet zo maar naast zich
neerlegt.
In een open gemeenschap zoals de on-

ze en zoals we ze voorstaan, past het,
in elke tijd, bij.zondere aandacht op te
brengen voor de eigen cultuur en haar
waardevolle uitingen. Ook en zeker in
de muziek. Dit sterkt de mens en de
natie waartoe hij behoort.

Een belangrijke sensibilisatie ten goe-
de is ingetreden. We danken diegenen
die er kwalitatief en kwantitatief op
inspeelden. Ten dele heeft dit voor-
stel van resolutie reeds haar doel be-
reikt.

Er nu Uw steun aan verlenen, ze tot
daadwerkelijke resolutie maken,
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, kan dit hoopvolle resultaat enkel
bestendigen en verder gestalte geven.
Hiervoor bij voorbaat dank !
(Applaus bij de CW)

De Voorzitter : De heer Van Elewyck
heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, dames
en heren van de Executieve, geachte
collega’s.

Opkomen voor de bevordering van de
eigen cultuur, en zeker voor de eigen

Fractievoorzitter J. Van Elewyck (SP)
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Van Elewyck

muziekcultuur, is natuurlijk gerecht-
vaardigd en ongetwijfeld bijzonder
populair. Politici moeten, mijns in-
ziens, echter ook het risico durven ne-
men niet populair te zijn.

De heer 0. Van Ooteghem : Dat gevaar
loopt u niet !

De heer J. Van Elewyck : Daarin zou u
zich kunnen vergissen, mijnheer Van
Ooteghem. Niemand betwist de waar-
de van onze goede componisten, van
onze tekstschrijvers, van onze instru-
mentale of vocale uitvoerders.

Weinig landen tellen inderdaad per
vierkante kilometer of per 100 inwo-
ners zoveel artistiek geroepenen, die
zich allen uitverkorenen achten,’ als
Vlaanderen.

Wij willen hier hulde brengen aan de
zeer velen die zich inspannen in pro-
fessionele en amateuristische organi-
saties, harmonies, fanfares, klein-
kunstgroepen, rock and rol1 en pop-
ensembles, in koren of solisten, om
via de muziek de culturele promotie
in de hand te werken.

Onze echt goede; uitvoerende compo-
nisten en schrijvers genieten terecht
een nationale en zelfs internationale
bekendheid. Dit is uitstekend en wij
moeten alles doen om die uitstekende
faam te bevorderen.

Onder meer vanuit dit vertrekpunt zal
ik het voorliggend voorstel van resolu-
tie niet stemmen.

Inderdaad, in dit voorstel wordt over
de kwaliteit van het gepresteerde met
geen woord gerept. Ik kom daarop la-
ter terug.

Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, ik wil de nadruk leggen op het
feit dat ik hier in persoonlijke naam
spreek. In de Socialistische Fractie en,
zo hoop. ik, in alle fracties is dit voor-
stel van resolutie een vrije kwestie.
Het gaat inderdaad niet om een poli-
tiek gebeuren dat verband houdt met
enig bestuursakkoord.

Mijns inziens druist het voorliggend.
voorstel in tegen het Cultuurpact en
het Cultuurpactdecreet, met name te-
gen artikel 17 dat ik hier even in herin-
nering wil brengen.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 13
3 juni 1981

Artikel 17 van de Cultuurpactwetge-
ving zegt :

,,De programmatie of de inhoud van
de activiteiten die plaatsgrijpen in de
culturele infrastructuur mogen niet
het voorwerp zijn van enige inmen-
ging vanwege de overheden of van de
bestuurs- en beheersorganen, behalve
wat betreft de maatregelen die beho-
ren tot het strafrecht, het sociaal
recht, het belastingsrecht, de econo-
mische reglementering en onvermin-
derd de Grondwettelijke waarbor-
gen.”

Collega Diegenant heeft straks in zijn
inleiding ruiterlijk toegegeven dat het
voorstel inderdaad ingrijpt in de pro-
grammatie. Hij zei namelijk : ,,Binnen
de perken van deze resolutie, dus
enerzijds binnen die 25 en anderzijds
binnen de 75 %, is de BRT in zijn pro-
grammatie vrij. Aangezien hij dit zelf
zegt is het duidelijk dat dit voorstel in
de programmatie ingrijpt.

De heer A. Diegenant : Neen !

De heer J. Van Elewyck : Alleen aldus
kan aan uw woorden enige betekenis
gegeven worden. Ik dacht .u niet ver-
keerd te hebben geciteerd en dát is in
dit opzicht toch het belangrijkste.

Wat het advies van de Raad van State
betreft wil ik de aandacht van de colle-
ga’s vestigen op het volgende citaat
uit het verslag dat zich in het bundel
bevindt :

,,Bij het onderzoek van het voorstel
komt niet aan de orde of en voor welke
zaken de bepalingen van de Cultuur-
pactwet op de BRT van toepassing
zijn. Gelet op de termen van de ad-
viesaanvraag moet over dit punt niet
verder worden uitgeweid.”

De Raad van State heeft zich dus niet
uitgesproken over het feit of de voor-
gelegde tekst al dan niet beantwoordt
aan het Cultuurpact. Dit is in feite
spijtig.

Maar, laten wij even de tekst van het
voorstel van resolutie van naderbij be-
kijken.

Ik moet me erg vergissen of het is zó
dat als Harry Belafonte een ,,tune” uit-
voert van Toets Tielemans hij tot onze
eigen cultuurgemeenschap behoort.

Eigen muziekcultuur

Hij zal verwonderd opkijken ! Maar,
zo staat het in het voorstel van resolu-
tie. Het vioolconcerto van Beethoven
is deel van-onze eigen cultuur als een
solist uit Groningen het uitvoert,
maar het is vreemd aan onze eigen
cultuur wanneer de solist bijvoor-
beeld afkomstig is uit Nijvel.

Naar mijn gevoelen behoort Beetho-
ven, zoals zovele anderen, tot ieders
algemene cultuur. Het zou compleet
fout zijn te zeggen dat Beethoven en
anderen moeten worden vervangen,
al ware het maar voor een kwart, door
bijvoorbeeld Jef Van Hoof,  met alle
eerbied die wij ook voor hem mogen
hebben.

Neem een ander oeuvre uit het grote
muziekspectrum : ,,The Yellow Sub-
marine” blijft, wat mij betreft, een
uitstekend Engels muziekstuk of het
nu wordt uitgevoerd door de Beatles
of door een Vlaamse groep. Maar,
wanneer wij het voorstel van resolutie
goedkeuren zoals het voorligt  dan be-
hoort de Yellow Submarine tot onze
eigen Cultuurgemeenschap wanneer
het wordt uitgevoerd door om het
even welk Vlaams orkest.

Dat is wel een heel vreemde benade-
ring van het begrip ,,eigen cultuur”.

De promotors van de tekst, en dat
blijkt ook uit het uitstekend verslag
van collega Aerts, komen op ,,tegen
Angelsaksische muziek van minder-
waardige kwaliteit”. Maar, alles is
kennelijk wél in orde als die ,,Angel-
saksische muziek van minderwaardi-
ge kwaliteit” gebracht wordt door
minderwaardige ensembles - die be-
staan ook - die behoren tot onze ei-
gen Cultuurgemeenschap. Vanaf dat
ogenblik is volgens het voorstel, alles
dik in orde.

De heer A. Diegenant : Daar speelt de
programmatie-vrij heid van de BRT
een rol. Dat is een bewijs dat de pro-
grammatie-vrijheid bestaat.

De heer J. Van Elewyck : Collega Die-
genant, ik wil die dialoog graag met u
voeren, maar dan over wat wij in de
commissie reeds hebben gezegd.

Wanneer de BRT minderwaardige
Angelsaksische produkties uitvoert,
dat is immers wat uw promotoren in
hun tekst hebben ingeschreven, dan
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zijn deze niet meer minderwaardig
wanneer zij door Vlaamse minder-
waardige groepen worden gebracht.
Dan is dat de bevordering van de ei-
gen cultuur. Dat is een soort logica dat
mij volledig ontsnapt.

Niemand trekt de goede bedoelingen
van de auteurs en de indieners van de
neergelegde teksten in twijfel.

Ik wil echter niet gedwongen worden
steeds Jef Van Hoof of Peter Benoit te
moeten aanhoren als Brahms, Bartok,
Mendelsohn of Bach daarvoor de
plaats moeten ruimen. Ik wil in de ge-
legenheid zijn de Kindertotenlieder
van Mahler te horen uitvoeren door
bijvoorbeeld Dietrich Fischer-Dies-
kau en niet noodzakelijk door een
Vlaming omdat dat absoluut zó zou
moeten. Ik heb niet het gevoelen dat
onze Cultuurgemeenschap daardoor
zou gediend zijn.

Ik wil in de BRT Mikis Theodorakis,
Melina Mercouri, Jacques Brel, Rolf
Biehrman, Joan Baez en vele andere
horen zingen en niet verplicht worden
in plaats daarvan Zwarte Lola te ho-
ren, noch de Zangeres Zonder Naam,
noch Vader Abraham of Jules Kabas
of noem maar op.

De heer F. Baert : Dat is onnozele de-
magogie.

De heer J. Van Elewyck : Want die
beantwoorden dan wél aan het begrip
eigen Cultuurgemeenschap.

Het is tenslotte duidelijk dat het
voorstel dat voorligt een ingreep bete-
kent in het BRT-decreet want, in het
BRT-decreet dat tijdens de vorige zit-
tijd van de Vlaamse Raad werd goed-
gekeurd is de programmatorische vrij-
heid in het artikel 2 voorbehouden
aan het instituut zelf.

Met dit voorstel doen we een politieke
ingreep in de omroep, en wel in de
programmatie. Op die wijze kunnen
we natuurlijk morgen twee, drie of
vier stappen verder gaan en verklaren
dat de BRT vrij is om zijn eigen pro-
grammatie te bepalen, op voorwaarde
dat het maar zangers zijn uit om het
even welke streek en van om het even
welke gezindheid.

De heer H. Vanderpoorten : Die van
Antwerpen zullen mogen blijven zin-
gen in hun eigen gewestspraak.

De heer J. van Elewyck : Kwaliteit
moet de eerste vereiste zijn. Het is van
kapitaal belang dat de bevordering
van de eigen muziekcultuur een be-
vordering is van de kwaliteit. Het gaat
hier om een artistieke aangelegenheid
en de ervaring heeft geleerd dat de ar-
tistieke kwaliteit zelden wordt ge-
diend door kunstmatig opgelegde en
geforceerde normen. Er worden in
Vlaanderen pogingen gedaan tot ver-
spreiding van de muziekcultuur. Ik
moge verwijzen naar het Festival van
Vlaanderen, waarop we ons toch allen
heroemen. Dit Festival zou niet zijn
wat het nu is indien men dezelfde nor-
men zou hanteren.

‘Wie de muziekcultuur en de cultuur
in het algemeen een dienst wil bewij-
zen moet de einder verruimen en niet
vernauwen. Ik meen dat dit de op-
dracht is van onze Vlaamse Raad.

De Voorzitter : De heer Van Ooteg-
hem heeft het woord.

De heer 0. Van Ooteghem (op de tribu-
ne)  : Mijnheer de Voorzitter, me-
vrouw de Staatssecretaris, geachte
collega’s, ik zal zeer kort zijn en niet
ingaan op het betoog van de heer Van
Elewyck die van onze eigen Neder-
landse muziekcultuur een karikatuur
heeft voorgesteld.

De heer J. Van Elewyck : Is het een ka-
rikatuur omdat ik gezegd heb hoezeer
wij willen appreciëren wat onze toon-
dichters, onze tekstschrijvers en onze
vocale en instrumentale uitvoerders
presteren, zij die terecht over de gren-
zen bekend zijn, zoals Marinus de
Jongh ?

De heer 0. Van Ooteghem : Ik wil met
u daarover niet discussiëren. Maar het
spijt me dat u in een openbare verga-
dering Zwarte Lola aanhaalt als een
voorbeeld van onze eigen muziekcul-
tuur.

De heer J. Van Elewyck : Dat heb ik
niet gezegd. U hebt niet goed geluis-
terd. U waart te druk bezig mij te on-
derbreken.

De heer 0. Van Ooteghem : Dames en

De heer 0. Van Ooteghem (VU)

heren, gedurende jaren, in talloze ver-
gaderingen en hoorzittingen, werd het
voorstel tot bevordering van de eigen
muziekcultuur in de commissie be-
handeld. Het oorspronkelijk voorstel
dateert van 16 juli 1977. Wij hebben
dus vier jaar nodig gehad om het in
openbare vergadering te bespreken.

De heer J. Van Elewyck : En u wil die
bespreking vertragen.

De heer 0. Van Ooteghem : Nadat de
indiener zijn voorstel uitvoerig in de
commissie, op deze tribune, en vooral.
in de persmedia heeft toegelicht, werd
het door de Commissie voor culturele
promotie en het cultureel patrimo-
nium aangenomen met negen stem-
men voor en zes onthoudingen.
De heer Diegenant heeft, onder druk
van bepaalde niet nader vernoemde
commissieleden en ook van mevrouw
de Staatssecretaris, zijn voorstel inge-
trokken en het vervangen door een
voorstel van resolutie dat de BRT tot
niets verplicht. Het minste dat wij
hier kunnen zeggen is dat de berg een
muis heeft gebaard.
Wanneer ik de heer Diegenant me-
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vrouw de Staatssecretaris hoor dan-
ken voor haar medewerking nadat zij
al het mogelijke heeft gedaan om zijn
voorstel te kelderen, vind ik dit een
sterk staaltje van zelfverloochening.
Vandaag wordt dan ook in deze Raad
een stukje komedie opgevoerd. De
Volksunie wil hierin niet meespelen.
Daarom heb ik een voorstel van de-
creet ingediend dat rekening houdt
met de bezwaren van de Raad van Sta-
te en dat toch een bijdrage wil leveren
voor de bevordering van onze eigen
muziekcultuur. (Applaus bij de W)

De Voorzitter : De heer de Rouck heeft
het woord.

De heer G. De Rouck (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mevrouw de
Staatssecretaris, geachte collega’s, ik
had niet de bedoeling het woord te ne-
men maar ik voel mij ertoe verplicht
na bepaalde zaken die hier werden ge-
zegd. Ik zal bondig zijn.’

Ik wou met een paar voorbeelden aan-
tonen hoe triest het gesteld is met de
muziekcultuur in Vlaanderen en
waarom wij voor een promotie zijn,
echter niet in de vorm van een resolu-
tie maar van een decreet. Ik zal drie
namen aanhalen.

Ik ben zelf lid van de Stichting Herbe-
rigs,  een muziekreus op wereldvlak.
Nog geen 10 procent van zijn muziek
werd uitgegeven. Er is daar dus een
reuzenwerk te verrichten voor de
Vlaamse Gemeenschap. U kunt ervan
overtuigd zijn dat het degelijke mu-
ziek is ; ze wordt trouwens overal in
het buitenland uitgevoerd, zoals
bleek uit de lijst van Sabam die ik als
beheerder ter inzage’kreeg. Van deze
componist is nog geen 2 procent op
plaat vastgelegd en daarvan werden
dan nog een aantal stukken opgeno-
men in de verzamelreeks ,,Belgische
componisten”, nu omgevormd (en
niet te laat) in ,,Vlaamse muziek”.

Er is de pianomuziek van Peter Be-
noit. Een Poolse pianiste heeft de pia-
nomuziek van Benoit bekendheid ge-
geven door ze op plaat op te nemen.
Deze muziek zou anders vrijwel nog
niet bekend zijn, behalve door con-
certuitvoeringen door Vlaamse pia-
nisten. Platen werden er echter nog
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niet van gemaakt in Vlaanderen.

Er is de musicus Norbert Rosseau,
een Gentenaar die via Wallonië af-
komstig is uit mijn streek. Om aan zijn
muziek bekendheid te geven door het
opnemen van platen, werd de kring
,,Vrienden van Norbert Rosseau” ge-
sticht. En wat doet de Vlaamse ge-
meenschap... ?

Als een wens niet het verhoopte resul-
taat geeft, is het dan niet beter de ver-
plichting op te leggen bij decreet om
al deze muziek in Vlaanderen bekend-
heid te geven ? Thans kan men de
Vlaamse ernstige muziek niet op
plaat verkrijgen. Wel worden opna-
men aan buitenlandse radiostations
doorgegeven maar deze muziek is op
plaat voor onze gemeenschap, voor
onze scholen, niet te koop. Hoelang
zal deze toestand nog duren ?

Een andere houding tegenover de ei-
gen muziekcultuur vindt men bij
voorbeeld in Bulgarije, waar ik met
mijn caravan doorgereden ben en
zelfs heb kunnen vaststellen dat de
Bulgaarse muziek, zowel de ernstige
als de andere, zelfs in kleine dorpen te

koop is. Onze Vlaamse ernstige mu-
ziek en onze amusementsmuziek zijn
zeker evenwaardig. Misschien beter,
maar wij kunnen en willen de ene cul-
tuur niet afwegen tegen de andere.
Maar onze Vlaamse componisten wor-
den nog altijd stiefmoederlijk behan-
deld. En dat moet veranderen! Met goe-
de wil als het kan. Met decreten als het
moet. (Applaus bij de W)
De Voorzitter : De heer Vanderpoor-
ten heeft het woord.

De heer H. Vanderpoorten : Mijnheer
de Voorzitter, de stem die ik morgen
zal uitbrengen zou ik willen verant-
woorden. Ik spreek hier in mijn per-
soonlijke naam en niet in naam van
mijn collega’s. Mijnheer de Voorzit-
ter, dat voorstel van resolutie zal ik
niet goedkeuren. Ik weet niet of ik mij
daarvoor bij de heer Diegenant moet
verontschuldigen. Hij zal mijn nu
zichtbare smart wel begrijpen. Ik vind
het echt geen oorbare zaak dat wij aan
de BRT een vorm van programmatie
gaan opleggen, temeer daar ik in een
aan al de leden toegestuurde brief van
de voorzitter van de Raad van Beheer

De heer H. Vanderpoorten (Pm verantwoordt zijn houding t.o.v. de resolutie-eigen
muziekcultuur. Achter hem : de heer R. D’Haeyer (Pm
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van de BRT, heb gelezen dat men nu
het cijfer van 25 procent, globaal ge-
sproken, nagenoeg bereikt en op som-
mige zenders, met name op BRT 1,
overschrijdt. Men is dus boven de 25
procent. Als ik het goed begrijp, heeft
men dus daar ook op dat punt zijn best
gedaan.

Dames en heren, de Vlaamse Raad -
elke fractie - duidt zijn vertegen-
woordigers aan in de Raad van Beheer
van de BRT. Deze vertegenwoordi-
gers zijn met een opdracht onzentwe-
ge belast. Laat ze dan ook hun werk
doen. Wanneer wij zullen vaststellen
dat zij hun werk niet doen, zullen wij
er anderen aanduiden die meer
Vlaams muzikaal zijn aangelegd.

Men kan mij niet verdenken geen lief-
de te koesteren voor de Vlaamse mu-
ziek. Ik ben geboren in een stad waar
wij, naast vele andere kunstenaars,
ook Renaat Veremans hebben - die
men in Lier René en in Vlaanderen
Renaat noemt, met zijn ,,Mijn Vlaan-
deren heb ik hartelijk lief” en ,,‘t Zijn
weiden als wiegende zeeën”. Ik heb
altijd moeite gehad mijn lokaal chau-
vinisme te breidelen, wanneer ik het
over die zaken heb.

.

Mijnheer Diegenant, ik geloof dat uw
intenties zeer goed zijn maar u gaat
deze aangelegenheid zo dwangmatig
regelen dat u misschien een ander re-
sultaat zult bereiken dan datgene wat
u wenst.

In verband met de tekst, zou ik iets
willen zeggen dat misschien zeer ver-
waand zal klinken, maar wanneer men
voor de vocale muziek een in het Ne-
derlands gezongen gewestspraak gaat
in aanmerking nemen, dan vind ik dat
een achteruitgang. Mocht de heer
Willem Pee hier aanwezig zijn, hij zou
zeker de heer Diegenant terecht wij-
zen en hem vaderlijk berispen. Daar
waar hij die zoveel jaren moeite heeft
gedaan voor het Algemeen Beschaafd
Nederlands en wij ons nog elke dag af-
tobben om onze kinderen een be-
schaafde omgangstaal te leren, waar-
mede wij ook over de grenzen kunnen
gaan, in Nederland begrepen kunnen
worden, gaat men hier in een officieel
stuk van de Vlaamse Raad poneren
dat een Nederlandse gewestspraak

mag worden gezongen. De zangers
die in het Antwerps of in het Brussels
zingen vind ik ook plezierig op een
folkloristisch feest, op‘een gezellig sa-
menzijn, op een feest van de suppor-
ters van de ,,Lierse”, bijvoorbeeld.

Het gaat evenwel niet op aan te ne-
men dat in de BRT in de Nederlandse
gewesttalen wordt gezongen. Dat is
toch niet aanvaardbaar, mijnheer de
Voorzitter. Ik vind dat u een vetorecht
zou moeten kunnen uitoefenen om
soortgelijke zaken te verbieden.

Vervolgens is er die algemene verwar-
ring over. de uitvoerders van instru-
mentale muziek die, volgens de tekst
zal worden beschouwd als behorende
tot de Nederlandse muziekcultuur,
wanneer een stuk wordt uitgevoerd
door één of meerdere uitvoerders be-
horende tot de Nederlandse Cultuur-
gemeenschap.

Welnu, een orkest met 80 uitvoerders
die tot alle mogelijke nationaliteiten
van de aardbodem behoren, met één
Nederlandstalige uitvoerder, die b.v.
op cimbalen of op een soort ,,grosse
caisse” slaat - er is zo een stuk waar
één uitvoerder alleen op een triangel
moet slaan - zou, volgens de heer
Diegenant tot het repertorium van de
Vlaamse muziek behoren.

Dat is een vergissing !

Ik lees in het verslag - en graag zal ik
dat, samen met u, in alle piëteit nog
eens doornemen - ,,De indiener ant-
woordt dat men met één uitvoerder
een solist bedoelt en niet één persoon
in een groep en met meerdere uitvoer-
ders een groep van uitvoerders die als
één geheel optreden.”

Als ik het goed begrijp, gaat het dus
om een groep solisten. Maar in één zin
geeft u twee keer een andere uitleg.
De ene keer is een uitvoerder een so-
list, maar als hij in een groep speelt is
het geen solist meer, maar een uit-
voerder.

De heer A. Diegenant : Dat is zoals in
een voetbalploeg.

De heer H. Vanderpoorten : Leg mij
dat eens uit, want het enige waar ik
iets van afweet, is voetbal !

De heer A. Diegenant : Allen samen
vormen zij een ploeg.

De heer H. Vanderpoorten : Een orkest
volledig samengesteld uit leden van
Duitse nationaliteit met één Neder-
landstalig zanger is volgens u in orde.
Dat is wat overdreven.

Mijnheer de Voorzitter, naar mijn
oordeel heeft de Raad onheus gehan-
deld door dit voorstel van resolutie
vandaag in een tamelijk tegenstrijdige
sfeer te bespreken. Men had er beter
aan gedaan het voorstel van decreet
van de heer Van Ooteghem ten gron-
de te bespreken, en te zeggen dat er,
op basis van elementen van de Raad
van State, ook heel wat bezwaren be-
staan.

Ik meen, indien wij werkelijk willen
groeien boven een zeker niveau van
middelmatig provincialisme, wij zulk
een tekst niet aan de openbaarheid
kunnen prijsgeven. Gedeeltelijk kan
ik dan ook de argumenten van de heer
Van Elewyck bijtreden. Op het einde
van zijn betoog is hij echter wat hard
van stapel gelopen. Ik meen dat dit
niet nodig was.

Mijnheer de Voorzitter, ik wil niet
doorgaan voor iemand die volks-
vreemd is ; ik ben integendeel volks-
verbonden in de ruimste betekenis
van het woord, maar dit voorstel -
hoe sympathiek ik de heer Diegenant
ook vind - is volgens mij geen goed
initiatief.

Mijnheer Diegenant, in de toekomst
zal ik u in mijn gebeden gedenken ;
vandaag is dat echter niet mogelijk.

De Voorzitter : Vraagt nog iemand het
woord ?
(Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

ONTWERP VAN DECREET tot vast-
stelling van de grens der verbintenissen
van de waarborg van het Vlaamse Ge-
west in toepassing van de wet van 17 juli
1959 tot invoering en ordening van
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maatregelen tot bevordering van de
economische expansie en de oprichting
van nieuwe industrieën en de wet van
30 december 1970 op de economische
expansie
- 129 (1980-1981)-Nrs.  1 en 2

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is nu de ar-
tikelsgewijze bespreking van het ont-
werp van decreet tot vaststelling van
de grens der verbintenissen van de
waarborg van het Vlaamse Gewest in
toepassing van de wet van 17 juli 1959
tot invoering en ordening van maatre-
gelen tot bevordering van de econo-
mische expansie en de oprichting van
nieuwe industrieën en de wet van 30
december 1970 op de economische
expansie.

Artikel 1
W-leden VI Anciaux, H. Schiltz en G. De Rouck, fractievoorzitter

Dit decreet regelt een aangelegenheid
in uitvoering van artikel 107quater
van de Grondwet. augustus 1980 achtereenvolgens dit

bedrag op 6 miljard frank te brengen
door vrijgeving van 2 tranches van tel-
kens 1 miljard frank.

- Aangenomen.

zaken, wat betreft het gebruik van de ta-
len in de betrekkingen tussen de be-
stuursdiensten van het Nederlands
taalgebied en de particulieren
- 127 (1980-1981)-Nrs.  1 en 2
Artikelsgewijze bespreking
De Voorzitter : Aan de orde is nu de ar.-
tikelsgewijze bespreking van het
voorstel van decreet van de heren Lin-
demans, Van Elewyck, Vanderpoor-
ten en Vandezande houdende aanvul-
ling van de artikelen 12 en 33 van de
bij koninklijk besluit van 18 juli 1966
gecoördineerde wetten op het gebruik
van de talen in bestuurszaken, wat be-
treft het gebruik van de talen in de be-
trekkingen tussen de bestuursdien-
sten van het Nederlands taalgebied en
de particulieren.

- Aangenomen.

Artikel 2

Het globaal bedrag ten belope waar-
voor de waarborg van het Vlaamse
Gewest mag worden verleend bij toe-
passing van de wet van 17 juli 1959 tot
invoering en ordening van maatrege-
len ter bevordering van de economi-
sche expansie en de oprichting van
nieuwe industrieën, wordt vastgesteld
op een omloop van 2 miljard frank,
met de mogelijkheid conform artikel
23 van de wet van 8 augustus 1980
achtereenvolgens dit bedrag op 4 mil-
jard frank te brengen door vrijgeving
van 2 tranches van telkens 1 miljard
frank. - Aangenomen.

Artikel 4

Dit decreet heeft uitwerking met in-
gang van 1 oktober 1980.

- Aangenomen.

De Voorzitter : De artikelsgewijze be-
spreking is gesloten. We zullen mor-
gen, donderdag 4 juni 1981, om 15
uur, de hoofdelijke stemming over het
gehele ontwerp van decreet houden.

Artikel 1
Artikel 3

Dit decreet regelt een aangelegenheid
bedoeld in artikel 59bis van de Grond-
wet.
- Aangenomen.

Het globaal bedrag ten belope waar-
voor de waarborg van het Vlaamse
Gewest mag worden verleend bij toe-
passing van de wet van 30 december
1970 op de economische expansie,
wordt vastgesteld op een omloop van
4 miljard frank, met de mogelijkheid
conform artikel 23 van de wet van 8

VOORSTEL VAN DECREET van de
heren L. Lindemans, J. Van Elewyck,
H. Vanderpoorten en R. Vandezande
houdende aanvulling van de artikelen
12 en 33 van de bij koninklijk besluit
van 18 juli 1966 gecoördineerde wetten
op het gebruik van de talen in bestuurs-

Artikel 2

Dit decreet is van toepassing op :
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1. de plaatselijke diensten van het Ne-
derlands taalgebied, waarvan de
werkkring uitsluitend het ambtsge-
bied van gemeenten zonder taalre-
geling betreft ;

2. de gewestelijke diensten, waarvan
de werkkring zich beperkt tot het
Nederlands taalgebied en uitslui-
tend gemeenten zonder speciale
taalregeling betreft.

- Aangenomen.

Artikel 3

De particulieren, bedrijven inbegre-
pen, gevestigd in een gemeente zon-
der speciale taalregeling uit het Ne-
derlands taalgebied, gebruiken uit-
sluitend het Nederlands in hun be-
trekkingen met de in artikel 2 bedoel-
de diensten.

- Aangenomen.

Artikel 4

De sancties en het toezicht bedoeld in
de hoofdstukken VII en VII1 van de bij
koninklijk besluit van 18 juli 1966 ge-
coördineerde wetten op het gebruik
van de talen in bestuurszaken zijn van
toepassing op de bij dit decreet be-
paalde regeling.

- Aangenomen.

De Voorzitter : De artikelsgewijze be-
spreking is gesloten. We zullen morgen,
donderdag 4 juni 1981, om 15 uur, de
hoofdelijke stemming over het gehele
voorstel van decreet houden.

VOORSTEL VAN RESOLUTIE van
de heer A. Diegenant betreffende de
bevordering van de eigen muziekcul-
tuur
- 67 (1980-1981)-Nrs.  1 tot 7

Artikelsgewijze bespreking
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De Voorzitter : Aan de orde is nu de ar-
tikelsgewijze bespreking van het
‘voorstel van resolutie van de heer
Diegenant betreffende de bevorde-
ring van de eigen muziekcultuur.

De tekst aangenomen door de Com-
missie wordt als basis voor de bespre-
king genomen.

Enig artikel .

Ten einde de eigen muziekcultuur te
bevorderen, oordeelt de Vlaamse
Raad dat de BRT er dient naar te stre-
ven van zijn totale.met  muziek gevul-
de zendtijd ten minste 25 procent te
vullen met muziek van de eigen cul-
tuurgemeenschap en dit met een re-
gelmatige spreiding over het hele jaar.

Onder muziek van de eigen cultuurge-
meenschap wordt verstaan, muziek
die aan één van de volgende voor-
waarden voldoet :

§ 1. Voor de vocale muziek :

a) in het Nederlands geschreven
zijn ; 
b) in het Nederlands vertaald
zijn ;
c) in het Nederlands of in een Ne-
derlandse gewestspraak gezon-
gen worden.

6 2. Voor de instrumentale muziek :

a) getoonzet zijn door een toon-
dichter behorende tot de Neder-
landse cultuurgemeenschap ;

b) uitgevoerd door een of meerde-
re uitvoerders behorende tot de
Nederlandse cultuurgemeen-
schap.

De Minister tot wiens bevoegdheid de
Nederlandse Cultuur behoort wordt
verzocht jaarlijks, uiterlijk 30 juni,
over de naleving van deze resolutie
door de BRT in het voorafgaande jaar,
een omstandig en gedetailleerd ver-
slag in te dienen bij de Vlaamse Raad
en bij de Vaste Gemengde Commissie
belast met de uitvoering van het cul-
tureel verdrag tussen het Koninkrijk
België en het Koninkrijk Nederland
van 16 mei 1946.

De Voorzitter : Er zijn geen opmerkin-
gen. De artikelsgewijze bespreking is

Taalgebruik
Eigen muziekcultuur
Regeling werkzaamheden
Ingekomen stuk

gesloten. We zullen morgen, donder-
dag 4 juni 198 1, om 15 uur, de hoofde-
lijke stemming over het voorstel van
resolutie houden.

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij aan
het einde gekomen van onze werk-
zaamheden voor vandaag.

Wij komen morgen om 14.30 uur op-
nieuw bijeen. Aan de orde zullen
zijn :

- de voordracht van kandidaten voor
de benoeming van een plaatsver-
vangend lid bij de Vaste Commissie
voor Taaltoezicht ;

- de hoofdelijke stemmingen over het
afgehandeld ontwerp van decreet,
het afgehandeld voorstel van de-
creet en het afgehandeld voorstel
van resolutie ;

- de interpellaties van de heren Kuij-
pers, Walter Peeters, Smets, Poma
en Gabriels.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
16.35 uur.

VERZOEKSCHRIFT

Indiening en verwijzing

Het volgende verzoekschrift werd in-
gediend en naar de bevoegde commis-
sie verwezen :

- Verzoekschrift van de Stedelijke
Jeugdraad Turnhout betreffende
de dienstverlening en steun aan het
Turnhoutse jeugdwerk - 9 (1980-
1981).

Verwezen naar de Commissie voor
de verzoekschriften.
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SCHRImELIJKE
(R.v.O. art. 63)
Indiening

VRAGEN

Schriftelijke vragen werden inge-
diend door de heren V. Anciaux, J.
Bascour, J. Caudron, W. Claeys, A.
De Beul, C. De Clercq, R. Declercq, P.

De Kerpel, mevrouw J. De Loore-
Raeymaekers, mevrouw W. Demees-
ter-De Meyer, de heren E. Desutter,
P. De Vlies, J. Gabriels, J. Gerits, R.
Gheysen, A. Kempinaire, W. Kuij-
pers, A. Lagae, A. Laridon, W. Pee-
ters, K Poma, W. Seeuws, H. Suyker-
buyk, J. Valkeniers, 1. Van Belle, M.

Van Dessel, V. Vanderheyden, J. Van
Elewyck, C. Van Elsen, P. Van Grem-
bergen, 0. Van Ooteghem, F. Ver-
berckmoes.
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